
 

  

   

455 

ACTA DE LA SESSIÓ  ORDINÀRIA DEL PLE CELEBRADA EL DIA 29 D’AGOST DE 2016 

 
A la vila de Roses (Girona),  29 d’agost de 2016 
 
Quan són les 20.00 h, es reuneix a la  sala d'actes de la Casa Mallol, sota la presidència de la 
senyora Montserrat Mindan i Cortada, alcaldessa presidenta de la corporació, el Ple de 
l’Ajuntament a l’objecte de celebrar la sessió ordinària d’acord amb la convocatòria que s’ha 
repartit. 
 
SENYORS QUE HI ASSISTEIXEN: 
 
Sr.  Carles Pàramo i Ponsetí    Primer tinent d'alcalde 
Sr.  Francesc Giner i Ballesta   Segon tinent d'alcalde  
Sr. Juan Manuel Fernández i Martínez  Tercer tinent d’alcalde 
Sra. Anna Jorquera i Navarro   Regidora 
Sr. Fèlix Llorens Palou    Regidor 
Sr. Joan Plana i Sagué    Regidor 
Sr. Èric Ibáñez i Martín    Regidor 
Sra. Verónica Medina i Flores   Regidora 
Sr. Gerard Teixidó i Rivera   Regidor 
Sr Antonio Rodríguez López   Regidor  
Sr. Manel Escobar Yegua   Regidor  
Sr. Àngel Tarrero González    Regidor 
Sr. José Manuel Àlvarez Cuñat    Regidor 
Sr.  José Antonio Valdera Martín   Regidor 
 
 
SÓN ABSENTS HAVENT EXCUSAT LA SEVA ASSISTÈNCIA: 
 
Sr. Marc Danés i Zurdo    Regidor 
Sra. Olga Simarro Rojas    Regidora 
 
 
També hi assisteixen: 
 
Sra. Mariel·la Roig Guitart Interventora accidental de la corporació 
 
Actua com a secretari, el secretari general de la corporació, senyor Francisco Luis MUÑOZ 
CAMEO. 
 
Un cop l'alcaldessa ha obert l'acte, s'entra a l'ordre del dia, es tracten els afers indicats i es  
prenen els acords que es detallen. 
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1.  APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ PLENÀRIA ANTERIOR: 
 

 Sessió ordinària del dia 25.07.2016 
 
 
Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar l’acta tal 
com ha estat redactada.  
 
 
2.  INFORMACIÓ DE L’ALCALDIA 

 
La senyora Montse Mindan Cortada, alcaldessa presidenta llegeix la informació següent:  
 

DECRETS 

TOTAL DECRETS= 420 

 

Contingut ECONÒMIC 45 

Contingut URBANÍSTIC 122 

Contingut GENERAL 253 

 

REUNIONS DE TREBALLS A ROSES: 

 

- 20 Reunions de treball  

- Consell Administració PRODER 

- Consell Administració PORT  

- Consell Administració ROSESNET 

- Meses de Contractació  

- Gerències d’Urbanisme  

- Juntes de Govern Local  

- Junta de Portaveus 

- 1 Comissió Informativa 

- 1 Ple 

- 1 Comissió Especial Informativa del Royal Marine 

- 1 Informació tècnica als Portaveus (preus piscina) 

- Casaments civils  

- 1 Signatura Notaria 
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- 1 Reunió de seguretat del Top Manta 

 

REUNIONS DE TREBALLS FORA DE ROSES 

 
- BCN, creació comissió “Top Manta” – Síndic de Greuges 

- Girona, Assemblea GALP- Costa Brava 

 

VISITES REBUDES A ROSES 

 
- 14 visites 

 

ACTES A ROSES 

 
- XI Cantada d’Havaneres 

- Inaguració exposició “Tradicions de Catalunya” 

- Inaguració exposició “Lluernari” de Miquel Duran 

- Discomòbil Santa Margarida Studio 54 

- Lliurament premis XXV Campionat Local Vòlei Platja 

- Missa Internacional Oikumene 

- Concerts de Fires i Barraques 

- Concert i ball orquestra La Principal de la Bisbal 

- Lliurament premis XXXI Travessia local de Natació. Trofeu Enric Badosa 

- Exhibició de Castells 

- Missa solemne de Festa Major 

- Entrega de la Dracma a Esteve Palou 

- XXI Trobada Gegantera de Roses i Danses Tradicionals 

- Focs artificials i ball de fí de festa amb el grup Fugados de Alcatraz 

 

ACTES FORA DE ROSES 

 

- Figueres, 175 aniversari Col·legi d’Advocats de Figueres 

- Fortià, presentació Revista Alberes 

 

ASSISTÈNCIA MITJANS DE COMUNICACIÓ 
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- Empordà TV - Hora de l’Alcalde 

- Roda de premsa – presentació revista “Festa Major 2016” 

 

FELICITACIONS A EXPRESSAR 

  

- A l’Èric Izquierdo, del GEN Roses per guanyar la Travessa Neda Portbou. 

- A Emma Feliu, del GEN Roses per quedar 5a a la classificació general, i primera en la 

categoria Sub-16 de la Travessa Neda Portbou. 

- A l’equip del Piscines Gutiérrez per proclamar-se campió de la 20ª edició del Campionat de 

Futbol Platja Vila de Roses. 

- A l’equip del “Monterrey” per guanyar el 1r i 2n Torneig de Vòlei Platja Vila de Roses  

- Felicitar a Càritas de Roses, per guanyar juntament amb els municipis de Cadaqués, 

l’Escala i Figueres, el premi d’Inclusió Social 2016 pel projecte “Grans Experts” de Càritas 

Diocesana de Girona. 

- Felicitar a l’Hotel Cala Joncòls per l’organització de la II Jornada solidària per l’alimentació 

infantil. 

 

AGRAÏMENTS 

 

- A totes les persones i entitats que han treballat i col·laborat, en els actes de la Festa Major 

de Roses 2016. 

 

3. APROVAR  INICIALMENT EL REGLAMENT DEL SERVEI DE PROVEÏMENT D’AIGUA 
POTABLE I EL REGLAMENT DEL SERVEI DE CLAVEGUERAM DE L’AJUNTAMENT DE 
ROSES. 

 
El senyor Juan Manuel Fernández, responsable de l'àrea d'Infraestructures I Serveis Públics, 
presenta la proposta d'acord que és del tenor literal següent:  
 
Identificació de l’expedient 
 
Proposta relativa a l’aprovació inicial del Reglament del servei de proveïment d’aigua potable i 
el Reglament del servei de clavegueram de l’Ajuntament de Roses. 
 
Antecedents 
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1. Per resolució d’alcaldia amb proposta del regidor núm. 3362 de data 27 de novembre de 
2015 es va designar una Comissió d’estudi encarregada de redactar el text del Reglament 
del servei de proveïment d’aigua potable i del Reglament del servei de clavegueram en el 
municipi de Roses. 

 
2. La Comissió d’Estudi, en convocatòria els dies 27 de novembre de 2015 i 19 de maig de 

2016 va consensuar la redacció dels esmentats reglaments. 
 
3. En data 26 de maig de 2016, els Serveis Jurídics han emès un informe jurídic sobre la 

tramitació a seguir. 
 
4. La Comissió Informativa Genèrica del Ple, a la sessió ordinària que va tenir lloc el dia 22 

d’agost de 2016, va emetre un dictamen favorable al respecte. 
 
 
Fonaments de dret 

 
Primer. Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i 

serveis dels ens locals  -ROAS- (DOGC núm. 2066, de 23 de juny de 1995). 
 

Segon.  Llei 30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de les administracions públiques i 
del procediment administratiu comú (BOE núm. 285, de 27 de novembre de 1992), 
modificada per la Llei 4/1999, de 13 de gener (BOE núm. 12, de 14 de gener de 1999). 

 
Tercer.  Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases de règim local (BOE núm. 80, de 03 

d’abril de 1985). 
 
Quart.   Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la Llei 

municipal i de règim local de Catalunya (DOGC núm. 3887, de 20 de maig de 2003). 
 
Resolució 
 
El Ple acorda: 
 
1. Aprovar inicialment el Reglament del servei de proveïment d’aigua potable de l’Ajuntament 

de Roses. 
 
2. Aprovar inicialment el Reglament del servei de clavegueram de l’Ajuntament de Roses. 
 
3. Sotmetre’l a informació pública pel termini de 30 dies, mitjançant la publicació d’edictes al 

Butlletí Oficial de la Província de Girona, al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i al 
tauler d’anuncis de la corporació, d’acord amb allò que estableix l’article 160 del Decret 
179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis dels 
ens locals,  per  tal que qualsevol persona el pugui consultar  es podrà examinar a l’Àrea 
d’infraestructures i serveis públics  d’aquest Ajuntament durant les hores d’oficina (de 10 a 
14 h/ Carrer del Doctor Jaume Pi i Sunyer, núm. 13) i presentar-hi les al·legacions i 
reclamacions que es considerin oportunes.  
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En el supòsit que no es presentin al·legacions en el termini d’informació pública,  s’entendrà 
aprovat definitivament sense necessitat d’adoptar cap altre acord. EXP. 4258/2012** 

 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
 
Sr. Joan Plana.- Tal com ja vàrem exposar en Comissió Informativa, el nostre grup creu que 
aquest reglament va ser redactat amb una clara voluntat política de què el servei fos gestionat 
a través de la privatització d'aquest. Es pot veure en l'esperit mateix del text però, en alguns 
dels articles, l'aposta per a la gestió privada del servei és explicita en referir-se a l'ens prestador 
del servei directament com a "l'empresa" – es pot comprovar, per citar un exemple, a l'article 
85. Però, per si això no fos suficient per a algú, la prova més evident és que el mateix govern 
va fer constar a la part d'antecedents, en l'inici de la redacció d'aquest reglament, que naixia ( i 
cito textualment) "atesa la voluntat municipal de concursar la gestió del servei". 

Amb tot això, doncs, creiem que la voluntat privatitzadora del govern queda més que 

demostrada. Una opció política que, tal com se'ns va reconèixer en Comissió Informativa, no 

parteix d'un estudi en profunditat dels diferents models de gestió possibles, sinó d'una voluntat 

decidida d'anar privatitzant tot el que es pugui. 

Per tot l’exposat, l'opció que més ens demana el cos és votar en contra d'aquest punt. No 

obstant això, finalment hem decidit abstenir-nos. El motiu d'aquesta decisió és que la 

privatització del servei ja va ser efectuada l'any passat i, un cop ja està feta, creiem que el 

reglament és simplement la conseqüència implícita i necessària. 

Volem aprofitar aquest punt, però, per posar de manifest alguns dels inconvenients que suposa 

la privatització dels serveis com l'aigua. La privatització consumada l'any passat suposa 

hipotecar el servei d'aigua de Roses fins a l'any 2030. La qual cosa suposa que ni el govern 

que es va conformar el 2015, ni el que es conformarà el 2019, ni el que ho farà el 2023 tindran 

cap poder per decidir si la prestació del servei ha de ser pública o privada. Durant 15 anys ni 

els ciutadans de Roses ni els seus representants tindran el poder de decidir sobre un dels seus 

serveis bàsics. No serà fins 3 anys després que el govern del 2027 prengui possessió del 

càrrec que recuperarem aquest poder de decisió. 

Afortunadament, cal remarcar la bona feina del personal tècnic de la casa a l'hora de redactar 

el plec de condicions, on s'han inclòs protocols de seguiment de la gestió de l'aigua que 

dotaran a l'Ajuntament de molta informació que dotarà al futur govern del 2030 de molta més 

capacitat per assumir la gestió del servei, si és que així ho decideix. Esperem que qui governi 

en aquell moment tingui més consciència pública que qui ho fa ara mateix. 

 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS 
 Sr. José Manuel Álvarez.-  Des del grup municipal de Ciutadans volem dir que no tenim cap 
mena de dubte sobre l’estudi que han fet l’enginyer en cap – senyor Eduard Juandó- i els 
nostres tècnics com el senyor Carles Carbó. La nostra secretaria de comissió d’estudis ha 
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donat el seu vistiplau en aquest reglament i, per tant, no tenim cap dubte i confiem en aquest 
reglament.  
 
Tot i això, referent al Títol primer – Disposicions generals. Capítol I. Objecte, àmbit i 
competències- l’article 6 diu: Drets de l’entitat subministradora i l’article 7: Obligacions de 
l’entitat subministradora. Comenta que – mirant-t’ho, personalment, com a rosinc com pels 
veïns de Roses- ha observat que a la pàgina web no hi ha les dades de les anàlisis de 
laboratori de si l’aigua que nosaltres bevem o consumim és l’adequada en qualitat, i la manca 
d’aquesta informació el preocupa. I així ho vol dir en aquest Ple i a tots els veïns perquè, des 
de l’agost del 2015, Sorea no ha registrat la qualitat de l’aigua que estem utilitzant. Per tant, 
repeteix que com a veí i com a persona que estima els seus veïns demana que es pugui saber 
si aquests informes de l’aigua són de qualitat o no. 
 
 
RESPOSTA DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 
 
Sra. Montse Mindan.- Referent a la intervenció del senyor José Manuel Àlvarez, diu que sí s’ha 
registrat i l’analítica es fa cada dia. Però el que no s’ha fet és publicar-ho i, en això, té raó el 
regidor del grup municipal de Ciutadans. En tot cas, diu que no es preocupin els veïns perquè 
qualsevol analítica negativa, evidentment, s’hauria hagut d’ac tuar i procedir conforme a la Llei. 
Per tant, reitera que totes les comprovacions són diàries i entén que positives però sí és cert 
que demanaran que ho publiquin a partir d’aquest mateix mes.   
 
Pel que fa a la intervenció del grup municipal d’Esquerra Republicana la qual entén que és més 
política que tècnica, diu que és evident que hi havia això en el preàmbul quan aquest reglament 
era part de la documentació que anava a la licitació. Si l’equip de govern decideix licitar-ho no 
farà el reglament dient que ho portarà l’Ajuntament. Per tant és normal que parlin en aquestes 
condicions per la qual cosa ni s’ha amagat res ni hi havia cap tipus de voluntat de dir que no. 
 
En tot cas, diu que si és fa és, evidentment, primer perquè ho permet la llei i segon perquè 
s’han exigit unes inversions molt importants i s’ha de donar temps a l’empresa contractada a 
que amortitzi totes les inversions que li ha demanat l’Ajuntament. Alhora que, tal com diu 
l’article 3, l’aigua continua essent de titularitat municipal sense tenir en compte la forma de 
gestió. No estem privatitzant l’aigua si no que  el que es treu a concurs és com es gestiona el 
servei d’aigua al ciutadà. Aquest Reglament l’única cosa que fa és establir les normes de 
relació entre l’empresa i l’usuari. Uns dels elements més importants que tenien, precissament, 
per treure-ho fora era que portaven molts anys sense cap tipus de reglament ni concurs i l’única 
cosa que han fet ha estat regularitzar i establir a llei la situació que tenia aquest Ajuntament 
amb la companyia de l’aigua.  
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
  
Sr. Joan Plana.- Matitza que en cap moment ha dit que l’equip de govern amagués res i, de fet, 
el preàmbul diu clarament quina és la seva voluntat – que és respectable. Simplement aquest 
grup municipal no la comparteixen i això és el que ha exposat.  
 



 

  

   

462 

Respecte la resta el que es fa és privatitzar la gestió i la privatització té tota una sèrie de 
problemàtiques alguna de les qual ja ha exposat i d’altres l’alcaldessa ha esbossat que amb 
tots els anys que portaven de gestió privada de l’aigua l’Ajuntament li mancava moltíssima 
informació sobre qui era el model real de gestió que teníem a la nostra ciutat la qual cosa 
dificulta després poder recuperar la pròpia gestió del servei. Per tant, simplement el que ha fet 
és posar de manifest totes aquestes característiques que el seu grup veu per explicar quina és 
la seva posició. Creu que l’equip de govern tampoc ha amagat la seva posició i senzillament no 
la comparteixen. 
 
  
RESPOSTA DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 
 
Sra. Montse Mindan.- Contesta que, evidentment, quan es pren una decisió d’aquest tipus 
també s’escolten els equips tècnics i degut a la complexitat tècnica que té un tipus de contracte 
com aquest tampoc no és, potser, ni convenient ni fàcil remunicipalitzar aquest servei. 
 
Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 
 
Vots a favor: SIS (6) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Anna Jorquera, 
Francesc Giner i Fèlix Llorens.  
 
Vots en contra: CAP (0).  
 
Abstencions: NOU (9) Joan Plana, Èric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, Antonio 
Rodríguez, Manel Escobar, Àngel Tarrero, José M. Alvarez i José A. Valdera.  
 
En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta tal 
com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  
 
 
4.  APROVAR LA REVISIÓ DE PREUS DEL CONTRACTE DE “GESTIÓ INDIRECTA, EN 
RÈGIM DE CONCESSIÓ, DELS SERVEIS MUNICIPALS D’ABASTAMENT DOMICILIARI 
D’AIGUA POTABLE I DE CLAVEGUERAM”    

 
El senyor Juan Manuel Fernández, responsable de l'àrea d'Infraestructures I Serveis Públics, 
presenta la proposta d'acord que és del tenor literal següent:  
 
Identificació de l’expedient 

 
Proposta relativa a l'aprovació de la revisió de preus del contracte de “Gestió indirecta, en 
règim de concessió, dels serveis municipals d’abastament domiciliari d’aigua potable i de 
clavegueram”. 
 
Antecedents 

 
1. Mitjançant Resolució de l'alcaldia núm. 1982/03.06.2016, de data 1 de juny de 2016, es va 
notificar a Sorea, Sociedad Regional de Abastecimiento de Aguas, SAU la proposta provisional 
de revisió de preus del contracte de “Gestió indirecta, en règim de concessió, dels serveis 
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municipals d’abastament domiciliari d’aigua potable i de clavegueram”, del que resulten, 
mitjançant l’aplicació de les fórmules polinòmiques previstes a la clàusula 8a del Plec de 
clàusules administratives particulars, els coeficients de revisió de 0,0547% per al servei 
d'abastament d'aigua i de 0,0000% per al servei de clavegueram, a aplicar amb efectes del dia 
1 de gener de 2016, i establir el preu, un cop aplicats els coeficients de revisió, en l’import de 
0,4649 €/m3 facturat (IVA exclòs) per al servei d'abastament d'aigua i de 0,0760 €/m3 facturat 
(IVA exclòs) per al servei de clavegueram. 
 
En la mateixa resolució es va donar audiència al contractista, pel termini de 10 dies, perquè 
pogués manifestar el que cregués convenient. 
 
2. Ha transcorregut el termini d'audiència sense que el contractista hagi presentat cap 
al·legació o hagi manifestat res al respecte. 
 
3. La  Comissió Informativa Genèrica del Ple ha dictaminat favorablement la present proposta.  
 
Fonaments de dret 
 
Primer. És d’aplicació la legislació següent:  

 
- Reial decret legislatiu 3/2011, de 14 de novembre, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei de 
contractes del sector públic. 
- Reial decret 1098/2001, de 12 d'octubre, pel qual s'aprova el Reglament general de la Llei de 
contrsctes de les administracions públiques. 
- Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s'aprova el reglament d'obres, activitats i serveis dels 
ens locals.  
- Plec de clàusules administratives particulars i de prescripcions tècniques que regeixen aquest 
contracte.  
 
Segon. La clàusula 8a del Plec de clàusules administratives particulars que regeixen la 

contractació d’aquest servei preveu la revisió de preus amb caràcter anual, un cop 
transcorregut el primer any des del començament de la concessió. La revisió de l’import de la 
contraprestació del contractista es realitzarà mitjançant l’aplicació de les fórmules polinòmiques 
següents: 
a) Fórmula de revisió del preu d’abastament d’aigua:  

 
Cr = (0,39 · Vpa) + (0,49 . 0,85. VIPC) 
 
Cr = Coeficient de revisió 
 
Vpa = Variació que experimenti el preu de compra d’aigua en alta en el període                           
de revisió. 

 
VIPC = Variació que experimenti l’IPC en el període de revisió. 

 
b) Fórmula de revisió del preu de clavegueram:  
 

Cr = (0,76 · 0,85 VIPC) 
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Cr = Coeficient de revisió 

 
VIPC = Variació que experimenti l’IPC en el període de revisió. 

 
Tercer. Per a la segona anualitat procedeix la revisió del seu preu en els termes establerts als 

articles 77 i següents del RDL 3/2011 i a la clàusula 8a del PCAP. 
 
D’acord amb la normativa a dalt esmentada, per calcular la revisió de preus del contracte s’ha 
de prendre l’índex de referència publicat per l’Institut Nacional d’Estadística (INE) referit als 
dotze mesos immediatament anteriors a la data en què procedeix l’actualització (desembre 
2014 / desembre 2015) que és del 0,0 %.  
 
Quart. L'òrgan competent per a l'adopció de l'acord definitiu de revisió de preus és el Ple per 

ser l'òrgan de contractació.  
 

 
A proposta del regidor responsable de l’Àrea d’Infraestructures i Serveis Públics, el senyor Juan 
Manuel Fernández Martínez, el Ple de la corporació adopta el següent 
 
ACORD:  

 
Primer. Aprovar la revisió de preus del contracte de “Gestió indirecta, en règim de concessió, 
dels serveis municipals d’abastament domiciliari d’aigua potable i de clavegueram” amb 
l'aplicació dels coeficients de revisió de 0,0547% per al servei d'abastament d'aigua i de 
0,0000% per al servei de clavegueram, a aplicar amb efectes del dia 1 de gener de 2016, i 
establir el preu, un cop aplicats els coeficients de revisió, en l’import de 0,4649 €/m3 facturat 
(IVA exclòs) per al servei d'abastament d'aigua i de 0,0760 €/m3 facturat (IVA exclòs) per al 
servei de clavegueram. 
 
Segon.  Notificar aquest acord a Sorea, Sociedad Regional de Abastecimiento de Aguas, SAU.  
 
Tercer. Comunicar el present acord al responsable del seguiment i l’execució del contracte i al 
Departament d'Intervenció d’aquesta corporació. 
 
Quart. Comunicar la revisió de preus al Registre Públic de Contractes de l'Estat per a 
l'actualització de les dades del contracte.=EXP.2206/2013*   
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  
 
Sr. José A. Valdera.- Tal com consta en la Resolució de l’Alcaldia de 1 de juny ja es va notificar 
a Sorea la revisió d’aquests preus del contracte de gestió essent de 0,4649 €/m3 IVA exclòs pel 
servei d’abastament d’aigua i 0,0760 €/m3 pel servei de clavegueram. Es va donar audiència al 
contractista durant el termini de 10 dies durant els quals no va presentar al·legacions i per tant 
com que aquesta puja de preus ja estava prefixada en el contracte de gestió s’ha de donar 
compliment al que estableix el contracte de gestió i per tant no tenen res a dir i votaran a favor 
d’aquesta modificació. 
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Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 
 
Vots a favor: VUIT (8) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Anna Jorquera, 
Francesc Giner, Fèlix Llorens, José M. Alvarez i José A. Valdera. 
 
Vots en contra: CAP (0).  
 
Abstencions: SET (7) Joan Plana, Èric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, Antonio 
Rodríguez, Manel Escobar i Àngel Tarrero.  
 
En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta tal 
com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  
  
 
5.  RESOLUCIÓ DEL RECURS DE REPOSICIÓ PRESENTAT CONTRA L’ACORD DE 
DENEGACIÓ DE RESTABLIMENT DE L’EQUILIBRI ECONÒMIC DEL CONTRACTE  DE 
“GESTIÓ INDIRECTA, EN RÈGIM DE CONCESSIÓ, DELS SERVEIS MUNICIPALS 
D’ABASTAMENT DOMICILIARI D’AIGUA POTABLE I DE CLAVEGUERAM”  
 

El senyor Juan Manuel Fernández, responsable de l'àrea d'Infraestructures I Serveis Públics, 
presenta la proposta d'acord que és del tenor literal següent:  
 
Identificació de l’expedient 

 
Proposta de resolució del recurs de reposició interposat contra l’acord del Ple desestimatori de 
la petició de restabliment de l’equilibri econòmic del contracte formulat per l’empresa Sorea, 
Sociedad Regional de Abastecimiento de Aguas, SAU, concessionària del contracte de “Gestió 
indirecta, en règim de concessió, dels serveis municipals d’abastament domiciliari d’aigua 
potable i de clavegueram”. 
 
Antecedents 

 
1. Expedient núm. 2206/2013 de contractació de la “Gestió indirecta, en règim de concessió, 
dels serveis municipals d’abastament domiciliari d’aigua potable i de clavegueram”. 
    
2. Acord del Ple, de data 29 de setembre de 2014, pel qual es resol adjudicar el contracte de la  
“Gestió indirecta, en règim de concessió, dels serveis municipals d’abastament domiciliari 
d’aigua potable i de clavegueram”, d’acord amb la proposta d’adjudicació formulada per la 
Mesa de Contractació Permanent, a la societat Sorea, Sociedad Regional de Abastecimiento 
de Aguas, SAU, amb CIF A-08146367, pel preu ofertat de 0,4408 € /m3 facturat (IVA exclòs), 
que més el 10% en concepte d’IVA fan un total de 0,4848 €/m3, corresponent al servei 
d'abastament d'aigua; i de 0,0760 €/m3 facturat (IVA exclòs), que més el 10% en concepte 
d’IVA fan un total de 0,0836 €/m3, corresponent al servei de clavegueram. 
 
3. En data 23 de desembre de 2014 es va procedir a la formalització del contracte en el qual es 
fixava l’1 de gener per a l’inici del servei. 
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4. Acord del Ple, de data 30 de novembre de 2015, de desestimació de la petició formulada per 
l’empresa Sorea, Sociedad Regional de Abastecimiento de Aguas, SAU, concessionària del 
contracte de “Gestió indirecta, en règim de concessió, dels serveis municipals d’abastament 
domiciliari d’aigua potable i de clavegueram”, de restabliment de l’equilibri econòmic del 
contracte per l’increment del cost de compra d’aigua en alta, per no ser conforme a dret. 
 
5. Recurs de resposició formulat per l’empresa concessionària, presentat amb RE número 
543/13.01.16, contra l’acord del Ple de desestimació del restabliment de l’equilibri econòmic del 
contracte sol·licitat i sol·licita se li apliqui per a l’any 2015 una retribució per la gestió del servei 
d’aigua de 0,4721 €/m3 o bé una altra compensació. 
 
6. La Comissió Informativa Genèrica del Ple ha dictaminat favorablement la present proposta.  
 
Fonaments de dret 

 
Primer. La normativa d’aplicació al contracte és la següent: 
 
a) Text refós de la Llei de contractes del sector públic, aprovat per Reial decret legislatiu 
3/2011, de 14 de novembre.   
 
b) Reglament general de la Llei de contractes de les administracions públiques aprovat pel 
Reial decret 1098/01, de 12 d’octubre, en tot allò que no s’oposi, contradigui o resulti 
incompatible amb el TRLCSP. 
 
c) Reial decret 817/2009, de 8 de maig, pel qual es desenvolupa parcialment la Llei 30/2007, de 
30 d’octubre, de contractes del sector públic. 
 
d) Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals de Catalunya, aprovat per Decret 
179/1995, de 13 de juny. 
 
e) Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de 
règim local de Catalunya. 
 
f) Els plecs de condicions administratives i de prescripcions tècniques particulars aprovats pels 
quals es regeix el contracte. 
 
g)  Els Reglaments municipals reguladors dels serveis d’abastament d’aigua potable i del 
sanejament vigents. 
 
Segon. L’empresa concessionària fonamenta el seu recurs en les manifestacions següents: 

 
- La compra d’aigua en alta representa el 44% del total del cost del servei. 
- L’acord d’aprovació inicial dels plecs és de data 1 de juliol de 2013 i el contracte no va a 

entrar en vigor fins l’1 de gener de 2015. 
- Van elaborar la seva oferta al mes d’abril de 2014 ofertant una baixa del 24%, atenent als 

costos de l’aigua d’aquell moment. 
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- El 29 de setembre de 2014 l’ACA va aprovar les noves tarifes de l’aigua per al 2015, a 
proposta de l’acord del 22 de juliol de 2014 del Consorci de la Costa Brava. 

- Que la circumstància sobrevinguda i imprevisible no és la variació del preu de compra de 
l’aigua, és que aquest increment s’aprovés durant el procediment d’adjudicació del 
contracte i abans de la seva entrada en vigor. 

- Efectua uns càlculs sobre la repercussió de l’augment del preu en alta de l’aigua que ha 
comportat en els costos del contracte, amb un resultat de 122.509 € per a l’any 2015 pel 
que correspon que s'incrementi el preu del contracte per al 2015, fixant-se en 0,4721 €/m3. 

 
Excepte les dades que s’expressen, les dates d’aprovació dels plecs inicials (que no van ser els 
que finalment van regir la licitacitació), d’ajudicació del contracte, d’inici del servei i d’aprovació 
de les noves tarifes de l’aigua, que són realitats fàctiques, les argumentacions que 
s'estableixen d'advers no són admissibles, contradient-se el contractista en les seves 
afirmacions. 
 
1. La compra d’aigua en alta no representa el 44% del cost del servei. Aquesta és una 
manifestació del contractista i és el tant per cent que fa servir per al seus càculs.  
 
En la documentació contractual està establert que el cost de compra de l’aigua en alta 
representa un 39% del cost total del servei d’abastament d’aigua, xifra que no va ser en cap 
moment ni discutida ni impugnada. Per això, tots els càlculs que fa prenent com a base aquest 
percentatge no són correctes 
 
2. El contractista obvia que la seva oferta no la va confeccionar d'acord amb els plecs aprovats 
inicialment el juny de 2013, sinó amb els aprovats el 29 de gener de 2014, essent el termini de 
presentació d'ofertes del 17 de febrer al 17 d'abril, tots dos del 2014. 
 
3. El contractista, quan va confeccionar la seva oferta, era coneixedor de l'augment per a 
Roses de la tarifa de compra en alta de l'aigua. El Consorci de la Costa Brava abans d’aprovar 
el 22 de juliol de 2014 la proposta de las noves tarifes, va a realitzar tant per als ajuntaments 
como per als operadors econòmics del sector de l’aigua una sèrie de jornades de divulgació i 
va avançar el seu resultat en jornades informatives i publicacions en la seva web oficial, essent 
una de les últimes jornades i en la qual es concretava en quins municipis per al 2015 es 
pujarien i en quins altres es baixarien les tarifes, la celebrada al gener de 2014, a la qual va 
assistir un representant de Sorea. 
 
El contractista reconeix que, precisament a l'agost de 2013, com que tenia coneixement que el 
Consorci de la Costa Brava estava estudiant un increment de les tarifes de compra d’aigua en 
alta, va presentar una al·legació contra els plecs aprovats inicialment perquè es preveiés la 
variació (augment) del preu de compra en alta de l'aigua en la revisió de preus, al·legació que 
va ser estimada. Així l’increment del cost de compra de l’aigua en alta era i és perfectament 
previsible. 
Com tampoc pot prosperar l'al·legació que la circumstància sobrevinguda i imprevisible la  
constitueix el fet que l'increment es produís durant el procediment d'adjudicació del contracte i 
abans de la seva entrada en vigor, com manifesta el contractista. Tot al contrari, els plecs que 
van regir la licitació i pels quals es regeix el contracte, van ser aprovats el 29 de gener de 2014. 
Quan el contractista va presentar la seva oferta, el 17 d’abril de 2014, ja coneixia l’augment de 
la tarifa per al 2015. 



 

  

   

468 

  
Malgrat tot això, i sens dubte per assegurar-se l'adjudicació del contracte, va presentar una 
oferta molt agressiva amb una baixa del 24% (0,4408 €/m3). La resta de licitadors van ofertar 
dos d’ells una baixa entorn al 14% (0,4975 i  0,4947 €/m3) i el tercer del 16% (0,4870 €/m3).  
 
4. L’acord d’aprovació de la nova tarifa no la va adoptar l’Ajuntament, va ser aprovada per 
l’Agència Catalana de l’Aigua, a proposta del Consorci de la Costa Brava.  
 
5. La nova retribució que segons el contratista correspon aplicar per al 2015 pel servei 
d’abastament d’aigua és de 0,4721 €/m3 o una compensació econòmica de 122.509 €, al 
marge de totes les manifestacions ja esgrimides per al seu rebuig, atès que que no estem 
davant un supòsit de restabliment de l'equilibri econòmic, els càlculs realitzats per arribar a 
aquestes quantitats tampoc són admissibles. 
 
Com ja s'ha dit abans, la repercussió en els costos del contracte de la compra en alta de l'aigua 
és del 39% i no del 44% que pren com a base el contractista. 
 
Tercer. L’òrgan competent per resoldre el recurs presentat és el Ple de la corporació. 

A proposta del regidor responsable de l’Àrea d’Infraestructures i Serveis Públics, el senyor Juan 
Manuel Fernández Martínez, el Ple de la corporació adopta el següent 
 
ACORD:  
 
Primer. Desestimar el recurs de reposició presentat per l’empresa Sorea, Sociedad Regional de 
Abastecimiento de Aguas, SAU, concessionària del contracte de “Gestió indirecta, en règim de 
concessió, dels serveis municipals d’abastament domiciliari d’aigua potable i de clavegueram”, 
contra l’acord del Ple de denegació de la petició de restabliment de l’equilibri econòmic del 
contracte per l’increment del cost de compra d’aigua en alta. 
 
Segon. Notificar a l’empresa concessionària Sorea, Sociedad Regional de Abastecimiento de 
Aguas, SAU l’adopció del present acord. 
 
Tercer. Comunicar l’adopció d'aquest acord a l’Àrea d’Infraestructures i Serveis Públics i al 
Departament d’Intervenció d'aquesta corporació.=EXP.2206/2013* 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
 
Sr. Joan Plana.- Per coherència amb el que van votar l’última vegada que aquest assumpte va 
passar per Ple hi votaran a favor. 
 
 
Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 
 
Vots a favor: DOTZE (12) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Anna Jorquera, 
Joan Plana, Èric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, Francesc Giner, Fèlix Llorens, José 
M. Alvarez i José A. Valdera.  
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Vots en contra: CAP (0).  
 
Abstencions: TRES (3),  Antonio Rodríguez, Manel Escobar i Àngel Tarrero.  
 
En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta tal 
com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  
 
 
6.  APROVAR INICIALMENT L’ORDENANÇA MUNICIPAL PER A LA PREVENCIÓ I 
CONTROL DELS MOSQUITS, I PARTICULAMENT DEL MOSQUIT TIGRE (AEDES 
ALBOPICTUS) EN EL MUNICIPI DE ROSES. 

 
El senyor Carles Pàramo, responsable de l'àrea d'Urbanisme, presenta la proposta d'acord del 
tenor literal següent: 
 
Identificació de l’expedient 

 
Proposta relativa a l’aprovació inicial de l’Ordenança municipal per a la prevenció i control dels 
mosquits, i particulament del mosquit tigre (Aedes Albopictus) en el municipi de Roses. 
 
Antecedents 

 
1. Per resolució d’alcaldia amb proposta del regidor núm. 2212 de data 15 de juny de 2016 es 

va designar una Comissió d’estudi encarregada de redactar  l’Ordenança municipal per a la 
prevenció i control dels mosquits, i particulament del mosquit tigre (Aedes Albopictus en el 
municipi de Roses. 

 
2. La Comissió d’Estudi, en convocatòria els dies 5 i 15 de juliol de 2016 va consensuar la 

redacció de la  esmentada ordenança. 
 
3. En data 21 de juliol de 2016, els Serveis Jurídics han emès un informe jurídic sobre la 

tramitació a seguir. 
 
4. La Comissió Informativa Genèrica del Ple, a la sessió ordinària que va tenir lloc el dia 22 

d’agost de 2016, va emetre un dictamen favorable al respecte. 
 
Fonaments de dret 

 
Primer.  Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i 

serveis dels ens locals  -ROAS- (DOGC núm. 2066, de 23 de juny de 1995). 
 

Segon.  Llei 30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de les administracions públiques i 
del procediment administratiu comú (BOE núm. 285, de 27 de novembre de 1992), 
modificada per la Llei 4/1999, de 13 de gener (BOE núm. 12, de 14 de gener de 1999). 

 
Tercer.  Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases de règim local (BOE núm. 80, de 03 

d’abril de 1985). 
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Quart.    Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya (DOGC núm. 3887, de 20 de maig de 2003). 

 
Resolució 

 
El Ple acorda: 
 
1. Aprovar inicialment l’Ordenança municipal per a la prevenció i control dels mosquits, i 

particulament del mosquit tigre (Aedes Albopictus) en el municipi de Roses. 
 
2. Sotmetre-la a informació pública pel termini de 30 dies, mitjançant la publicació d’edictes al 

Butlletí Oficial de la Província de Girona, al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i al 
tauler d’anuncis de la corporació, d’acord amb allò que estableix l’article 160 del Decret 
179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis dels 
ens locals,  per  tal que qualsevol persona el pugui consultar  es podrà examinar a l’Àrea 
d’Urbanisme i Medi Ambient  d’aquest Ajuntament durant les hores d’oficina (de 10 a 14 h/ 
Carrer del Doctor Jaume Pi i Sunyer, núm. 13) i presentar-hi les al·legacions i reclamacions 
que es considerin oportunes.  

 
En el supòsit que no es presentin al·legacions en el termini d’informació pública,  s’entendrà 
aprovada definitivament sense necessitat d’adoptar cap altre acord. EXP. 3291/2016**. 

 
 
EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 
 
Sr. Carles Pàramo.- Explica que aquesta ordenança és nova al municipi de Roses i és 
important perquè com tothom sap l’aparició del mosquit tigre ha complicat la lluita contra el 
mosquit que ja, des de fa molts anys, Roses – a través de la mancomunitat- està treballant. 
Aquest mosquit, que es propaga més en l’ambient urbà o periurbà que en l’ambient natural 
calia crear una ordenança que s’ha fet en base a uns estudis i un formulari que ha preparat la 
Generalitat de Catalunya i que ha fet extensiu a tots els municipis de Catalunya i gràcies a 
aquesta ordenança es podrà empendre tasques preventives i punitives per aquelles persones 
que no segueixin les recomanacions continugudes en aquesta ordenança. 
 
Manifesta, doncs que totes aquelles persones que venen a queixar-se que al chalet, 
apartament, camp o hort del veí que no el cuida hi passen aquestes coses, de la mateixa 
manera que ara l’Ajuntament pot netejar subsidiàriament solars o poden obligar als propietaris 
a netejar-los, amb aquesta ordenança podran actuar amb autoritat per demanar i solucionar 
aquest problema.  
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
 
Sra. Veronica Medina.- Votarem a favor d'aquesta ordenança perquè creiem que és necessària 
una regulació sobre aquest tema per tal d'assegurar les condicions de seguretat necessàries i 
evitar que es cometin negligències o imprudències que la posin en perill. Pel que fa al model de 
l'ordenança, veiem que s'ha agafat com a model una proposta genèrica de la Generalitat. Però 
no obstant això, respecte d'aquest model que hem trobat veiem que hi ha diferències molt 
substancials pel que fa a l'apartat de sancions en cas d'infraccions. 
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Si s'ha cregut oportú reduir substancialment les quantitats de les sancions, no ens hi oposarem, 
però sí que demanem que es faci un seguiment del grau d'efectivitat d'aquesta ordenança i, en 
cas que sigui necessari, fer una revisió d'aquestes quantitats. Especialment, ens referim 
aquelles infraccions tipificades com a molt greus, és a dir:  
1. Les que reben expressament aquesta qualificació segons la normativa específica aplicable 

en cada cas, quan tenen repercussió en la salut. 
2. La reincidència en la comissió d'infraccions lleus, en el període dels dos anys anteriors. 
3. Les que són concurrents amb altres infraccions sanitàries lleus, o han servit per facilitar-les 

o encobrir-les. 
4. Les que produeixin un risc o dany greu per a la salut. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE CATALUNYA 
CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) 
 
Sr. Antonio Rodríguez.- Votaran a favor i afegeix que es tracta d’un element de salut pública i 
que els ajuntaments han d’assumir moltes competències que son part, també, de competències 
que ha d’assumir la Generalitat i amb això es refereix a la necessitat que l’Agència de Salut 
Pública de Catalunya millori les seves competències, pressupost i polítiques de salut pública, 
en aquest cas, la protecció front al mosquit, el qual a més a més transmet de malalties com el 
CICA siguin més efectives. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS 
  
Sr. José Manuel Álvarez.-  Volen aportar la seva experiència, en aquest cas la seva personal 
com a docent que és. Ja que en aquest aspecte han tingut moltes visites de diferents 
especialistes. Li agradaria puntualitzar que en l’ordenança municipal per a la prevenció i control 
del mosquit tigre, dels 19 articles, només n’hi ha un – article núm. 7- que fa referència a centres 
escolars però no directament parlant de temes didàctics ni educatius sinó dels neumàtics, dels 
horts educatius amb bidons i de fons d’aigua. Coses que ja li semblen perfectes però creu que 
haurien, potser, afegir a l’article número 7 de sensibilitat del control del mosquit tigre a 
Catalunya que diu que s’hauria de fer una distribució de material als directors, elaborar amb 
materials didàctics, els casals d’avis... i una sèrie de coses per millorar aquest fenòmen del 
mosquit tigre. 
 
Per tot això la seva pregunta seria si nosaltres tenim algun tècnic o alguna persona dins de la 
nostra localitat especialitzada que puguin expressar i explicar als alumnes de les escoles què 
és el mosquit tigre, com funciona... I segurament el que aprenguin aquests nens ho aplicaran a 
casa i tot serà una mica millor per a tothom. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  
 
Sr. José A. Valdera.- Pel que fa a l’ordenança municipal de regulació per a la lluita contra el 
mosquit tigre hi votaran a favor i de fet la troben molt positiva. Ara bé, com ja ha manifestat avui 
en Junta de Portaveus, el mosquit tigre traspassa fronteres entre municipis i, per tant, el fet que 
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Roses com a Ajuntament estableixi aquesta ordenança municipal és molt positiu però ens 
podem trobar municipis veins que no apliquin aquesta ordenança per la lluita contra el mosquit 
tigre i, evidentment, els mosquits i les larbes traspassen les fronteres. Aquest mosquit que 
prové del sud-est asiàtic s’ha desplaçat fins a Europa a través de diferents mercaderies com 
neumàtics usats, productes de jardineria... Per tant, amb molta més facilitat, pels pocs 
quilòmetres o centenars de metres que hi ha entre municipis també es pot desplaçar.  
 
Per tant, tot i que el pla estratègic i la prevenció del control del mosquit tigre de Catalunya insta 
a realitzar accions des de cadascuna de les administracions implicades, en aquest cas, 
l’administració municipal, també s’hauria de també s’hauria d’instar al Consells Comarcal de 
l’Alt Empordà que la resta de municipis que ens envolten també apliquin ordenances municipals 
per la lluita contra el mosquit tigre i entre tots, segurament no erradicarem aquest problema 
però sí que el podrem minimitzar. 
 
 
RESPOSTA DEL REGIDOR PONENT 
 
Sr. Carles Pàramo.- Dóna les gràcies a tots per l’anunci de vot favorable. Respon a la senyora 
Verònica Medina que les sancions – la infracció lleu va de 100€ a 250€ - les ha qualificat de 
petites i, lògicament, es tracta d’una ordenança que els permet revisar-les cada any i tot i això 
anem per la banda baixa, amb la qual cosa hi està d’acord ja que una infracció lleu és per fer 
un avís a fi que la gent s’hi vagi acostumant. Alhora, el boca-orella fa molta feina. Les 
infraccions greus que van de 251€ a 500€ ja comencen a ser una sanció una mica important. I 
les molt greus, és de 501€ fins a 6.000 €, ja són imports importants perquè recorda que 6.000 € 
són 1 milió de pessetes i fa mal. De totes maneres faran un seguiment, veuran el grau de 
reincidència entre els que han pagat la infracció i si convé es podrien pujar els imports.  
 
Responent al senyor José M. Álvarez, pel que fa a la publicitat, exposa que puntualment i cada 
any, a través de la mancomunitat de lluita contra els mosquits es fa uns opuscles que es 
reparteixen pel mercat a diferents llocs del poble i s’envien... Quan a la pregunta de si hi ha 
alguna persona respon que sí, el senyor Marqués que és qui dirigeix el servei de lluita contra 
els mosquits i és una persona de la màxima qualificació, fins i tot, a nivell mundial. A part d’un 
gran professional és una gran persona, coneguda d’aquest Ajuntament des de fa molts anys. A 
més a més també hi ha una senyora que treballa com a biòloga, filla de Roses, que treballa en 
el servei de mosquits.     
 
Comenta que els demanarà amb ambdós si podrien fer alguna campanya. Tot i que, no ho sap, 
podria ser que ja se’n fessin. En tot cas, en pren nota i recorda que cada any, a la primavera, 
quan arriba la temporada, ja es fa una campanya en què s’editen i reparteixen aquest fulletons.  
 
Pel que fa al traspàs de fronteres que ha comentat el senyor José Antonio Valdera li diu que 
l’alcaldessa – així ho ha comentat durant la seva intervenció – comunicarà al Consell Comarcal 
i al Consell d’Alcaldes que Roses ha fet aquesta ordenança. Per la qual cosa, la indicació del 
senyor Valdera ja estava pensada però a més a més se’n fa ressò i s’accepta. 
 
Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la 
proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  
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7.  MANIFESTAR LA VOLUNTAT D’ADHESIÓ A LA TERCERA PRÒRROGA DE L’ACORD 
MARC PEL SUBMINISTRAMENT ELÈCTRIC DESTINAT A ENS LOCALS DE CATALUNYA 
APROVAT PEL CONSORCI CATALÀ DEL DESENVOLUPAMENT LOCAL (CCDL) AMB 
ENDESA ENERGIA SAU. 

 
El senyor Juan Manuel Fernández, responsable de l'àrea d'Infraestructures I Serveis Públics, 
presenta la proposta d'acord que és del tenor literal següent:  

Identificació de l’expedient 

 

Proposta relativa a l’adhesió a la tercera pròrroga de l’acord marc pel subministrament elèctric 
destinat a ens locals de Catalunya aprovat pel Consorci Català del Desenvolupament Local 
(CCDL) amb Endesa Energia SAU. 
 
Antecedents 

 
1. En data 29 de gener de 2013, la Comissió Executiva del Consorci Català pel 

Desenvolupament Local (CCDL) en sessió ordinària, ha adoptat entre d’altres acords 
adjudicar a l’empresa Endesa Energia SAU el contracte de subministrament d’energia 
elèctrica objecte de licitació, per el període que va des de l’1 d’abril de 2013 al 31 de març 
de 2014, prorrogable fins a tres anys més de mutu acord entre les parts, amb els imports 
unitaris dels preus que es detallen en el quadre adjunt, expressats en €/MWh pel que fa al 
preu del terme d’energia en cada període de facturació: 

 
 

PREUS D’ADJUDICACIÓ   
P1 P2 P3   

174,136 135,304 81,077 Sublot 1 (tarifa 3.0A) 

LOT A 
(electricitat) 

 152,356  Sublot 2 (tarifa 2.1A) 
177,553  86,943 Sublot 3 (tarifa 

2.1DHA) 
 150,938  Sublot 4 (2.0A) 

183,228  63,770 Sublot 5 (2.0DHA) 

 
2. En data 5 d’abril de 2013, la Junta de Govern Local va adoptar, entre d’altres acords, 

l’adhesió a l’acord marc pel subministrament elèctric destinat a ens locals de Catalunya, 
promogut pel Consorci Català del Desenvolupament Local (CCDL) i l’Associació Catalana 
de Municipis (ACM). L’acord de la Junta de Govern Local, va ser ratificat pel Ple en sessió 
ordinària de data 25 de novembre de 2013.  

 
3. En data 28 de març de 2014, la Junta de Govern Local va adoptar, entre d’altres acords, 

prorrogar l’acord marc pel subministrament elèctric destinat a ens locals de Catalunya, 
promogut pel Consorci Català del Desenvolupament Local (CCDL) i l’Associació Catalana 
de Municipis (ACM). L’acord de la Junta de Govern Local, va ser ratificat pel Ple en sessió 
ordinària de data 26 de maig de 2014. 
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4. En data 15 de maig de 2015, la Junta de Govern Local va adoptar, entre d’altres acords, 
adherir-se a la 2a pròrroga de l’acord marc pel subministrament elèctric destinat a ens 
locals de Catalunya, promogut per Consorci Català del Desenvolupament Local (CCDL) i 
l’Associació Catalana de Municipis (ACM).  

 
5. En data 1 de juny de 2016, l’Associació Catalana de Municipis ha tramès un correu 

electrònic en el que comunica el model d’adhesió a la 3a pròrroga de l’acord marc del 
subministrament elèctric destinat a ens locals de Catalunya, promogut pel Consorci Català 
del Desenvolupament Local (CCDL), amb Endesa Energia SAU, per un termini que va des 
de l’1 d’abril de 2016 al 31 de desembre de 2016, amb les següents condicions 
econòmiques:  

 
 

 
6. En data 15 de juny de 2016 l’enginyer tècnic municipal, ha emès un informe favorable el 

contingut literal del qual és el següent: 
 

“Consideracions 
 
La Llei 17/2007, obliga des de l’1 de gener de 2009, a aquells abonats  amb pòlisses de 
subministrament amb una potència superior a 10 kW, a contractar a una empresa 
comercialitzadora del mercat lliure. 
 
En data 5 de setembre de 2013, l’Ajuntament es va adherir a l’acord marc del 
subministrament d’energia elèctrica amb destinació als ens locals de Catalunya, promogut 
pel Consorci Català del Desenvolupament local (CCDL). L’acord preveia el 
subministrament de les pòlisses dels ens locals amb la comercialitzadora del mercat lliure 
Endesa Energia SAU, l’1 d’abril de 2013 al 31 de març de 2014, prorrogable fins a tres 
anys més de mutu acord entre les parts.  
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L’Ajuntament es va adherir a les condicions d’aquest acord marc, doncs permet accedir a 
unes condicions preferencials per als municipis pertanyents a l’ACM, ja que garanteix uns 
preus molt competitius així com un servei d’assessorament en la modificació de les 
condicions contractuals per a optimitzar les tarifes i reducció de costos. La Junta de Govern 
Local de data 28 de març de 2014 va acordar prorrogar l’acord marc per un període d’un 
any més i per l’any 2015, la Junta de Govern Local de data 15 de maig de 2016 va acordar 
adherir-se a la 2a pròrroga 
 
És interessant mantenir l’adhesió a l’acord per les condicions econòmiques avantatjoses 
per l’Ajuntament per poder optar a unes tarifes a preus més competitius que negociades a 
nivell individual. Una altra fet a destacar, és que en aquesta segona pròrroga el 
subministrament d’energia elèctrica subministrada serà 100% energia verda, fet que 
ajudarà a complir amb els objectius de establerts en el PAES (Estratègia Europa 2020 
20/20/20). 
 
Els nous preus d’aplicació a partir de l’abril de 2016 signifiquen una disminució global del 
2,2% respecte els preus d’aplicació durant la vigència de l’anterior pròrroga.  
 
Conclusions 
 
Vist els antecedents i les consideracions realitzades, s’informa favorablement la tercera 
pròrroga de l’adhesió a l’acord marc del subministrament d’energia elèctrica i gas natural 
amb destinació als ens locals de Catalunya aprovat pel Consorci Català del 
Desenvolupament Local (CCDL) amb Endesa Energia SAU, en la totalitat de les pòlisses 
de subministrament que disposa l’Ajuntament (22 pòlisses amb la tarifa d’accés 2.0 A,  48 
pòlisses amb la tarifa d’accés 2.0 DHA, 8 pòlisses amb la tarifa d’accés 2.1 A, 29 pòlisses 
amb la tarifa d’accés 2.1 DHA i 43 pòlisses amb la tarifa d’accés 3.0 A). El període de 
vigència de la pròrroga és de l’1 d’abril de 2015 fins al 31 de desembre de 2016. 
 
Per altra banda, seria convenient instar a les empreses municipals a adherir-se l’ampliació 
del termini d’execució de l’acord marc, pels beneficis econòmics que els hi pot suposar 
atès què això repercuteix indirectament a l’Ajuntament.  
 
S’adjunta a l’informe declaració responsable de la comercialització Endesa Energia SAU 
conforme l’energia subministrada té un origen 100% d’energies renovables.”. 

7. La Comissió Informativa Genèrica del Ple, a la sessió ordinària que va tenir lloc el dia 22 
d’agost de 2016, va emetre un dictamen favorable al respecte. 

 
Fonaments de Dret 
 

Primer.- Llei 17/2007 on s’estableix el calendari per a la desaparició de les tarifes elèctriques en 
el mercat regulat. 

 
Segon.- Reial Decret 485/2009 pel que es regula la posada en funcionament dels subministres 

d’últim recurs en el sector elèctric a partir de l’u de juliol de 2009. 
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Tercer.-  Ordre ITC71659/2009, de 22 de juny, per la que s’estableix el mecanisme de traspàs 
de clients de mercat a tarifa al subministre d’últim recurs d’energia elèctrica i el 
procediment de càlcul i estructura de les tarifes d’últim recurs. 

 
Quart.-   Reial Decret Legislatiu 3/2011, de 14 de novembre,  pel qual s’aprova el text refós de 

la Llei de contractes del sector públic (TRLCSP). 
 
Resolució 

 
El Ple acorda: 
 
 
1. Manifestar la voluntat de l’Ajuntament d’adhesió a la tercera pròrroga de l’acord marc   del 

subministrament d’energia elèctrica i gas natural amb destinació als ens locals de 
Catalunya aprovat pel Consorci Català del Desenvolupament Local (CCDL) amb Endesa 
Energia SAU, en la totalitat de les pòlisses de subministrament que disposa l’Ajuntament 
(22 pòlisses amb la tarifa d’accés 2.0 A,  48 pòlisses amb la tarifa d’accés 2.0 DHA, 8 
pòlisses amb la tarifa d’accés 2.1 A, 29 pòlisses amb la tarifa d’accés 2.1 DHA i 43 pòlisses 
amb la tarifa d’accès 3.0 A); per poder optar a unes tarifes a preus més competitius que 
negociades de forma individual. El període de vigència de la pròrroga és de l’1 d’abril de 
2016 fins el 31 de desembre de 2016. 

 
2. Instar a les empreses municipals (Rosersa, Port de Roses, SA i Promoció i 

desenvolupament de Roses, SL) que manifestin també la seva voluntat d’adhesió a 
l’esmentat acord marc, pels beneficis econòmics que els pots suposar i, que indirectament 
repercutirien a l’Ajuntament. 

 
3. Notificar-ho al Consorci Català pel Desenvolupament Local i comunicar-ho al Departament 

d’Intervenció i a les empreses municipals Rosersa, Port de Roses, SA i Promoció i 
desenvolupament de Roses , SL, per al seu coneixement i efectes.  Exp.3918/10**. 

 
 
INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 
 
Sra. Montse Mindan.- Ja han dit avui que preguntarien en Comissió Informativa si era la última i 
aquesta és la tercera i última pròrroga que es permet. 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
 
Sra. Verònica Medina.- El nostre grup va presentar ara fa uns mesos una moció per a instar al 
govern a fomentar el consum d'energia neta avaluant totes les possibilitats de contractació de 
subministrament a un proveïdor d'energia 100% verda. La moció, que va ser aprovada per la 
majoria d'aquest ple, demanava estudiar aquesta possibilitat quan la pròrroga del contracte 
amb Endesa finalitzés. Entenem que firmar aquesta nova pròrroga que avui se'ns presenta 
contradiu aquell acord, ja que no s'ha ni tan sols plantejat cap alternativa. 
Sabem que la moció no és jurídicament vinculant, per tant el govern està legalment facultat per 
fer-ho, però políticament no ho podem avalar amb el nostre suport ni la nostra abstenció i, per 
tant, hi votarem en contra. 
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INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE CATALUNYA 
CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) 
 
Sr. Antonio Rodríguez.- Diu que estan, puntualment, d’acord amb els companys d’Esquerra 
Republicana en aquest sentit. Malgrat tot, per evitar una despesa o la possibilitat de no tenir 
contracte aquest any s’abstindran perquè es tracta d’una contractació anual.  
 
Explica que el Consorci Català per al Desenvolupament Local és una entitat de l’Associació 
Catalana de Municipis, per tant, una entitat municipalista, la qual està presidida per un alcalde 
jove – senyor Miquel Bosch i Moya, alcalde de Premià de Mar del grup de Convergència- i en la 
qual estan adherits molts municipis de Catalunya. Demana que es traslladi a aquesta 
Associació la voluntat d’alguns membres d’aquest Ple que el plec de clàusules i les condicions 
de contractació es facin intentant introduir elements d’eficiència energètica, d’utilització de 
l’energia verda i d’un concepte que es diu Energia Distribuïda que, per cert ENDESA, fa seu. 
Comenta que de vegades es fan programes pilot que, al final, no arribem mai enlloc, perquè 
tots sabem quina és la legislació actual en relació amb la producció d’energia distribuïda per 
part de tots nosaltres. 
 
Afegeix una reflexió que és que, de la mateixa manera que amb els temes de contractació – de 
compra centralitzada- el que fan, en molts casos, és que canvien les condicions del mercat i els 
grans proveïdors, també d’energia, solen guanyar aquests concursos de manera prioritària 
deixant els petits sense possibilitat d’accedir. Això passa en molts elements de compra 
centralitzada i el que aconseguim és eliminar del mercat alguns altres competidors. A la llarga, 
això pot produir deficiència del sistema perquè si queden pocs competidors el preu, al final, 
resulta més car i no més baix. Per tant, considera que s’hauria de reflexionar sobre la 
possibilitat de comprar tots junts. En aquest cas, altres competidors que podrien vendre més 
energia verda ara tenen moltes dificultats per accedir a aquest tipus de compra conjunta perquè 
són cooperatives i no arriben a la dimensió per poder competir amb preus amb els grans 
proveïdors.       
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS 
  
Sr. José Manuel Álvarez.-  El setembre del 2013 aquest Ajuntament es va adherir. El 15 de juny 
de 2016, l’enginyer municipal fa informes favorables. El que es tracta és de fer preus 
competitius, per tant aquest grup hi votarà favor.  
 
 
RESPOSTA DEL REGIDOR PONENT 
 
Sr. Juan Manuel Fernández.- L’informe referente a la tercera pròrroga és el contracte que fa 
l’Associació Catalana de Municipis i l’única cosa que fem és adherir-nos amb ells per tal de 
tenir un millor preu.  
 
Pel que fa la tipus d’energia, s’adjunta l’informe de la declaración responsable de 
comercialització d’Endesa, energia SAU, conforme l’energia subministrada té un orígen 100% 
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d’energies renovables.  A la vegada tenim la declaració responsable d’origen d’energia 
comercialitzada per part d’Endesa on declara responsablement que l’electricitat que Endesa 
Energia SAU subministra en el marc del contracte de referència a partir de l’1 d’abril de 2015 
serà produïda mitjançant energies renovables en un percentatge del 100% del volum 
subministrat. De manera que d’entrada complim tots allò que es pot complir. 
 
 
SEGONA INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
 
Sra. Veronica Medina.- La web d’Endesa diu que les fonts no són 100% d’energia neta. És a dir 
que hi ha un percentatge d’energia renovable o neta i la resta que és de combustibles fòssils. 
Això ja ho van dir en la moció i creu que va quedar clar però si no el ponent s’ho pot mirar a la 
web i allà Endesa ho diu clarament. 
 
 
INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 
 
Sra. Montse Mindan.- Creu que és més seriós. Llegeix el contracte on diu: ”Endesa es 
compromet i declara responsablement que a partir de l’1 d’abril de 2015, l’energia serà 
produïda mitjançant energies renovables en un percentatge del 100%”. Per tant entén que el 
contracte que ha signat amb l’Ajuntament de Roses, independentment del que posi, amb 
caràcter general, en la seva pàgina web és que ens està servint aquest tipus d’energia. Un altre 
cosa pot ser el contracte que tingui amb una altra empresa a la qual subministri. Però entén i 
repeteix que al contracte ho diu i no ho poden posar en dubte, i si ho posem en dubte, hauríem 
de demanar a Endesa que ens faci un certificat en el qual es conclou que això que declara 
responsablement realment ens ho serveix.  
 
Però personalment no podria declarar ni sospitar que perquè ho diu en la seva pàgina web i no 
té la totalitat per tots els seus proveïdors no ho fa amb l’Ajuntament de Roses. Repeteix que 
s’ha de creure que l’energia que ens donen i subministren a nosaltres, procedeix 100% 
d’energies renovables. És una declaració responsable i, com a subministradors, sí que els 
podem demanar – si així ho volen les regidors- un certificat que ratifiqui la seva declaració. 
Però entén que d’aquí no podem sortir amb la sospita que el que ells declaren 
responsablement no ho estan complint.  
 
SEGONA INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE 
CATALUNYA CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) 
 
Sr. Antonio Rodríguez.- Està d’acord amb l’alcaldessa. Però diu que hem d’entendre que un 
gran comercialitzador dominant com aquest, que controla una part molt important del mercat 
global, té una part de producció d’energia verda. Hi va haver una època en què es  feien molts 
molins i, afortunadament, en aquest país depèn dels dies aquests produeixen un 15, 20 o 25% 
d’energia verda. Per tant, li és molt fàcil dir que el volum l’energia dels municipis és verda 
perquè el consum de tots els municipis de Catalunya, potser, representa l’1%.  
 
Creu però, que el que importa és saber quines polítiques porta Endesa, quin lobby, com s’estan 
fent les coses a Madrid a l’hora de legislar aquest tema i què fan les companyies en aquest 
sentit. Aquesta és la seva posició política que – amb tots els respectes- potser no és la mateixa 
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que té el govern però ara és el moment en què es renova el contracte i, per tant, el seu grup 
municipal hi té seriosos dubtes.  
 
Personalment s’abstindrà perquè si la votació sortís en contra el poble perdria diners i no en 
volen perdre més. Però saber que la compra agregada, de vegades – a mig i a llarg termini - 
pot generar, com està passant en aquest país, que estem pagant l’energia més cara d’Europa, 
- malgrat l’1,2% de descompte que faran aquest any i que ens comportarà algun estalvi.  
 
 
INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 
Sra. Montse Mindan.- En el fet que ho paguem molt car hi està d’acord. 
 
Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 
 
Vots a favor: SET (7) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Anna Jorquera, 
Francesc Giner, Fèlix Llorens i José M. Alvarez.  
 
Vots en contra: QUATRE (4) Joan Plana, Èric Ibañez, Verònica Medina i Gerard Teixidó.  
 
Abstencions: QUATRE (4), Antonio Rodríguez, Manel Escobar, Àngel Tarrero i José A. 
Valdera. 
 
En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta tal 
com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  
 
  
 
8. AUTORITZAR LA COMPATIBILITAT PER A L’EXERCICI DE L’ACTIVITAT PÚBLICA I 
PRIVADA DEL TREBALLADOR MUNICIPAL ALEJANDRO LÓPEZ SÁNCHEZ. 
 

La senyora alcaldessa presidenta de la corporació, llegeix la proposta d'acord que és del tenor 
literal següent:  
 
Identificació de l’expedient 

 
Autorització de compatibilitat per a l’exercici de l’activitat pública i privada del treballador 
municipal Alejandro López Sánchez. 
 
Antecedents 
 

1. Mitjançant acord del Ple de data 25 de novembre de 1996 es va autoritzar la compatibilitat 
per a l’exercici de l’activitat pública i privada d’Alejandro López Sánchez, per a l’exercici 
d’activitats de serveis i administratives a l’empresa de neteja familiar. 

 
2. Alejandro López Sánchez, que presta els seus serveis en aquest Ajuntament com a 

personal laboral ocupant una plaça d’auxiliar d’inspecció de l’Àrea d’Infraestructures i 
Serveis Públics, ha sol·licitat, mitjançant escrit de data 8 de juliol de 2016 i número de 
registre d’entrada 12268-2016, que es deixi sense efecte la compatibilitat abans esmentada 
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i que li sigui concedida l’autorització de compatibilitat per a l’exercici de l’activitat pública 
que desenvolupa i la privada que s’expressa tot seguit:  

 
Activitat pública: personal laboral 
Lloc de treball: auxiliar d’inspecció de l’Àrea d’Infraestructures i Serveis Públics  
Jornada setmanal: 37 hores 30 minuts  
 
Activitat privada: ajudant comercial 
Horari: fora de l’horari de treball de l’activitat pública 

 
3. Amb data 12 de juliol de 2016, el cap de Recursos Humans ha emès un informe favorable 

al  respecte. 
 
4. Amb data 22 d’agost de 2016, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable al 

respecte. 
 
Fonaments de dret 
 
Primer. El règim d’incompatibilitats del personal al servei de les corporacions locals està 

regulat a la Llei 53/1984, de 26 de desembre, d’incompatibilitats del personal al servei 
de les Administracions públiques, com a normativa bàsica; la Llei 21/1987, de 26 de 
novembre, d’incompatibilitats del personal al servei de l’Administració de la 
Generalitat; el Reial decret 598/1985, de 30 de novembre, sobre incompatibilitats del 
personal al servei de l’Administració de l’Estat, de la Seguretat Social i dels ens, 
organismes i empreses dependents; i el capítol segon del títol sisè del Reglament del 
personal al servei de les entitats locals.  

 
Segon. D’acord amb allò que estableixen els articles 11, 12, 13 i 14 de la Llei 21/1987 i 

concordants de la Llei 53/1995, es pot autoritzar al personal comprés a l’esmentada 
normativa per a l’exercici d’activitats privades i d’acord amb les limitacions i 
condicions que els esmentats preceptes estableixen.  
En aquest sentit queda prohibit el desenvolupament d’activitats privades, incloses les 
de caràcter professional que es relacionen directament amb les que desenvolupa 
l’Ajuntament, o en els assumptes en què el funcionari o treballador autoritzat, 
intervingui o hagi intervingut en els últims anys o que hagi d’intervenir per raó del seu 
càrrec.  

 
Tercer. D’acord amb els articles 12.2 i 21 de la Llei 21/1987, la dedicació horària a l’activitat 

privada que sol·licita realitzar l’interessat no pot superar la meitat de la jornada 
ordinària desenvolupada a l’Administració, ni es pot produir cap tipus de coincidència 
horària entre ambdues activitats, ni tan sols de forma esporàdica. 

 
Quart. L’autorització quedarà automàticament sense efecte en el cas de canvi de lloc en el 

sector públic o de modificació de les condicions del lloc de treball.  
 
Cinquè. D’acord amb allò que estableixen els articles 22.2 de la Llei 21/1987 i 54.s) i 333.a) 

del Reglament del personal al servei de les entitats locals, correspon al Ple l’adopció 
de l’acord resolutori de compatibilitat. 
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A proposta de l’alcaldessa presidenta, Montserrat Mindan Cortada, s’adopta el següent 
 
Acord  

 
1. Deixar sense efecte la compatibilitat de l’activitat pública i privada per a l’exercici d’activitats 

de serveis i administratives a l’empresa familiar, que es va concedir a Alejandro López 
Sánchez mitjançant acord del Ple de data 25 de novembre de 1996. 

 
2. Autoritzar la compatibilitat de l’activitat pública i privada a Alejandro López Sánchez, 

personal laboral que ocupa una plaça d’auxiliar d’inspecció de l’Àrea d’Infraestructures i 
Serveis Públics, per realitzar tasques d’ajudant comercial fora del seu horari laboral.  

 
3. Informar a l’interessat de les següents especificacions: 
 

a. L’exercici de l’activitat privada que es reconeix està subjecte a les condicions i 
limitacions establertes en els articles 11, 12, 13 i 14 de la Llei 21/1987, de 26 de 
novembre, d’incompatibilitats del personal al servei de l’Administració de la Generalitat. 
 

b. En cap cas la suma de les jornades de l’activitat pública i la privada no pot superar la 
jornada ordinària de l’administració, incrementada en un 50%.  

 
c. L’autorització de compatibilitat està condicionada a l’acompliment estricte de la jornada i 

l’horari en els llocs de caràcter públic i restarà automàticament sense efecte en cas de 
canvi de lloc en el sector públic i de modificació de les condicions del lloc de treball.  

 
d. L’Ajuntament podrà requerir-li que presenti nòmines, rebuts o altres documents que 

justifiquin la durada de la jornada del segon lloc a l’exercici públic o de l’activitat privada 
per a l’exercici de la qual hagi obtingut el reconeixement o l’autorització de la 
compatibilitat.  

 
3. Notificar l’adopció de l’acord que en resulti a l’interessat per al seu coneixement i efectes.= 

Exp. 3775/2016.  
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
 
Sr. Joan Plana.- Simplement, com han anat fent sempre en els casos semblants a aquest, si 
els serveis de la casa no hi troben cap problema, aquest grup municipal hi votarà 
sistemàticament a favor. 
 
Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la 
proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  
 
 
9. AUTORITZAR LA COMPATIBILITAT PER A L’EXERCICI DE L’ACTIVITAT PÚBLICA I 
PRIVADA DEL TREBALLADOR MUNICIPAL JUAN MANUEL PÉREZ CANTOS. 
 
La senyora alcaldessa presidenta de la corporació, llegeix la proposta d'acord que és del tenor 
literal següent:  
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Identificació de l’expedient 
 
Autorització de compatibilitat per a l’exercici de l’activitat pública i privada del treballador 
municipal Juan Manuel Pérez Cantos. 
 
Antecedents 
 

1. Juan Manuel Pérez Cantos, que presta els seus serveis en aquest Ajuntament en règim de 
personal laboral ocupant una plaça de conserge de centres escolars, ha sol·licitat, 
mitjançant escrit de data 12 de juliol de 2016 i número de registre d’entrada 12372-2016, 
que li sigui concedida l’autorització de compatibilitat per a l’exercici de l’activitat pública que 
desenvolupa i la privada que s’expressa tot seguit:  

 
Activitat pública: personal laboral 
Lloc de treball: conserge de centres escolars 
Jornada setmanal: 37 hores 30 minuts 
 
Activitat privada: entrenador de bàsquet 
Horari: fora de l’horari de treball de l’activitat pública 

 
2. Amb data 14 de juliol de 2016, el cap de Recursos Humans ha emès un informe favorable 

al  respecte. 
 
3. Amb data 22 d’agost de 2016, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable al 

respecte. 
 
Fonaments de dret 

 
Primer. El règim d’incompatibilitats del personal al servei de les corporacions locals està 

regulat a la Llei 53/1984, de 26 de desembre, d’incompatibilitats del personal al servei 
de les Administracions públiques, com a normativa bàsica; la Llei 21/1987, de 26 de 
novembre, d’incompatibilitats del personal al servei de l’Administració de la 
Generalitat; el Reial decret 598/1985, de 30 de novembre, sobre incompatibilitats del 
personal al servei de l’Administració de l’Estat, de la Seguretat Social i dels ens, 
organismes i empreses dependents; i el capítol segon del títol sisè del Reglament del 
personal al servei de les entitats locals.  

 
Segon. D’acord amb allò que estableixen els articles 11, 12, 13 i 14 de la Llei 21/1987 i 

concordants de la Llei 53/1995, es pot autoritzar al personal comprés a l’esmentada 
normativa per a l’exercici d’activitats privades i d’acord amb les limitacions i 
condicions que els esmentats preceptes estableixen.  

 
En aquest sentit queda prohibit el desenvolupament d’activitats privades, incloses les 
de caràcter professional que es relacionen directament amb les que desenvolupa 
l’Ajuntament, o en els assumptes en què el funcionari o treballador autoritzat, 
intervingui o hagi intervingut en els últims anys o que hagi d’intervenir per raó del seu 
càrrec.  
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Tercer. D’acord amb els articles 12.2 i 21 de la Llei 21/1987, la dedicació horària a l’activitat 

privada que sol·licita realitzar l’interessat no pot superar la meitat de la jornada 
ordinària desenvolupada a l’Administració, ni es pot produir cap tipus de coincidència 
horària entre ambdues activitats, ni tan sols de forma esporàdica. 

 
Quart. L’autorització quedarà automàticament sense efecte en el cas de canvi de lloc en el 

sector públic o de modificació de les condicions del lloc de treball.  
 
Cinquè. D’acord amb allò que estableixen els articles 22.2 de la Llei 21/1987 i 54.s) i 333.a) 

del Reglament del personal al servei de les entitats locals, correspon al Ple l’adopció 
de l’acord resolutori de compatibilitat. 

 
A proposta de l’alcaldessa presidenta, Montserrat Mindan Cortada, s’adopta el següent 
 
Acord 

 
1. Autoritzar la compatibilitat de l’activitat pública i privada a Juan Manuel Pérez Cantos, 

personal laboral que ocupa una plaça de conserge de centres escolars, per realitzar 
tasques d’entrenador de bàsquet.  

 
2. Informar a l’interessat de les següents especificacions: 
 

a. L’exercici de l’activitat privada que es reconeix està subjecte a les condicions i 
limitacions establertes en els articles 11, 12, 13 i 14 de la Llei 21/1987, de 26 de 
novembre, d’incompatibilitats del personal al servei de l’Administració de la Generalitat. 

 
b. En cap cas la suma de les jornades de l’activitat pública i la privada no pot superar la 

jornada ordinària de l’administració, incrementada en un 50%.  
 

c. L’autorització de compatibilitat està condicionada a l’acompliment estricte de la jornada i 
l’horari en els llocs de caràcter públic i restarà automàticament sense efecte en cas de 
canvi de lloc en el sector públic i de modificació de les condicions del lloc de treball.  

 
d. L’Ajuntament podrà requerir-li que presenti nòmines, rebuts o altres documents que 

justifiquin la durada de la jornada del segon lloc a l’exercici públic o de l’activitat privada 
per a l’exercici de la qual hagi obtingut el reconeixement o l’autorització de la 
compatibilitat.  

 
3. Notificar l’adopció de l’acord que en resulti a l’interessat per al seu coneixement i efectes.= 

Exp. 3827/2016.  
 
Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la 
proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  
 
 
10. APROVAR LA MODIFICACIÓ NÚMERO 2 DE LA RELACIÓ DE LLOCS DE TREBALL 
DEL PERSONAL MUNICIPAL DE L’ANY 2016. 
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La senyora alcaldessa presidenta de la corporació, llegeix la proposta d'acord que és del tenor 
literal següent:  
 
Identificació de l’expedient 
 

Modificació número 2 de la relació de llocs de treball del personal municipal de l’any 2016. 
 
Antecedents  
 

1. La plantilla de personal de l’Ajuntament de Roses es defineix com la relació detallada de 
places assignades a cadascuna de les escales, subescales, classes i categories en què 
s’integren els funcionaris, el personal laboral i eventual per la totalitat de l’organització. 

 
La diferència entre plantilla i relació de llocs de treball queda clarament delimitada a partir 
de la sentència del Tribunal Suprem de data 20 d’octubre de 2008 i més recentment per la 
sentència del mateix Tribunal de data 9 d’abril de 2014:  
 
“La relació de llocs de treball és un instrument tècnic a través del qual es realitza l’ordenació 
del personal, d’acord amb les necessitats dels serveis, i precisant la denominació, les 
característiques essencials, els requisits exigits per a l’acompliment de cada lloc i la 
determinació de les seves retribucions complementàries. 
 
Per la seva banda, la plantilla orgànica té un àmbit més reduït, doncs no determina les 
característiques essencials del lloc, ni els requisits per a la seva ocupació, i la seva finalitat 
és diferent, predominantment d’ordenació pressupostària, i per això, eximeix de preceptiva 
negociació sindical.”  

 
2. L’article 90.1 de la Llei de bases del règim local (LBRL) estableix que correspon a cada 

corporació local aprovar anualment, a través del pressupost, la plantilla, que comprèn tots 
els llocs de treball reservats a funcionaris, personal laboral i personal eventual. 

3. Les plantilles hauran de respondre als principis de racionalitat, economia i eficiència i 
establir-se d’acord amb l’ordenació general de l’economia, sense que les despeses de 
personal puguin excedir els límits que es fixin amb caràcter general. 

 
4. Així mateix, l’article 126 del TRRL, aprovat pel Reial decret legislatiu 781/1986, de 18 

d’abril, pel qual s’aprova el text refós de les disposicions legals vigents en matèria de règim 
local, disposa: 

 
“Les plantilles, que haurien de comprendre tots els llocs de treball degudament classificats 
reservats a funcionaris, personal laboral i eventual, s’aprovaran anualment en ocasió de 
l’aprovació del pressupost i hauran de respondre als principis de racionalitat, economia i 
eficàcia enunciats a l’article 90.1 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril. A ells s’uniran els 
antecedents, estudis i documents acreditatius ajustant-se als principis esmentats”. 

 
5. La plantilla de personal contempla totes les places que es consideren necessàries 

actualment per al compliment dels serveis establerts. 
 



 

  

   

485 

6. El Ple de la corporació, en la sessió extraordinària del dia 21 de desembre de 2015, va 
aprovar, juntament amb el pressupost general per a l’exercici 2016, la plantilla, la relació de 
llocs de treball i les retribucions del personal de l’Ajuntament de Roses per a l’any 2016. 

 
7. El Ple de la corporació, en la sessió ordinària del dia 27 de juny de 2016, va aprovar la 

modificació número 1 de la plantilla i la relació de llocs de treball de l’any 2016, en el sentit 
següent: 

 
 Crear una plaça de funcionari d’administració local amb habilitació de caràcter 
nacional, subescala d’intervenció tresoreria, tresorer/a, grup A1, nivell complement de destí 
28 i complement específic 1.296,35 €, a l’Àrea de Serveis Econòmics. 

 
8. Amb motiu de les comissions de serveis de dues de les tres tècniques d'administració 

general que ocupen el lloc de treball de tècnic/a jurídic/a de la corporació, s’han hagut de 
reorganitzar els serveis de l'àrea de Secretaria de l'Ajuntament i reconvertir una plaça de 
tècnic/a d’administració general per tal que acumuli a les tasques que fins ara desenvolupa, 
la funció de suport a la Secretaria General per a l’assessorament legal dels  òrgans 
municipals i de les àrees que no tenen assignat l’assessorament jurídic. Així mateix, 
assumirà les funcions de coordinació administrativa del personal adscrit al Departament de 
Secretaria, per delegació de la Secretaria General. 

 
9. Actualment, s’està portant a terme un procés selectiu per a la cobertura interina de dues 

places de tècnic/a d’administració general amb la categoria de tècnic/a jurídic/a. 
 
10. Així mateix, resulta convenient modificar la denominació de la plaça en consonància amb 

les noves  funcions, que passarà a identificar-se com a adjunt/a a Secretaria i adequar les 
retribucions a les noves responsabilitats que se li atorguen, sota el principi 
d’homogeneïtzació amb altres places similars de la relació de llocs de treball. 

 
11. La Mesa General de Negociació conjunta del personal funcionari i laboral de l'Ajuntament 

de Roses es reuneix amb data 21 de juliol de 2016 per tractar aquest assumpte, donant la 
seva conformitat. 

 
12. L’alcaldessa presidenta, amb data 25 de juliol de 2016, proposa la modificació número 2 de 

la relació de llocs de treball de l’any 2016, en el sentit següent: 
 

 Reconvertir, per criteris d'organització administrativa interna, una de les tres places de 
tècnic/a jurídic/a de l’Àrea d’Alcaldia i Serveis Generals, grup A1, nivell de complement de 
destí 24, personal funcionari, en una plaça de tècnic/a jurídic/a adjunt/a a Secretaria, grup 
A1, nivell de complement de destí 24 i complement específic 1.612,02 €. 

 

13. Amb data 22 de juliol de 2016, el secretari general de la corporació ha emès un informe 
favorable al respecte. 

 
14. Amb data 22 d'agost de 2016, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable al 

respecte. 
 
Fonaments de dret 
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Primer. Reial decret legislatiu 5/2015, de 30 d'octubre, pel qual s’aprova el text refós de la Llei 

de l’estatut bàsic de l’empleat públic. 
 
Segon. De conformitat amb l’article 25 del Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel qual s’aprova 

el Reglament del personal al servei de les entitats locals, la plantilla de personal ha 
d’estar integrada per la relació detallada dels cossos, escales, subescales, c lasses i 
categories de les places en què s’integren els funcionaris, el personal laboral i 
l’eventual agrupades, indicant la denominació d’aquests, el nombre de places que les 
constitueixen, el nombre de les que es troben vacants i el grup a què pertanyen, 
d’acord amb la titulació exigida per al seu ingrés. 

 
L’article 27 de l’esmentat Decret 214/1990, de 30 de juliol, estableix que la plantilla es 
pot modificar amb posterioritat a l’aprovació del pressupost durant l’any de la seva 
vigència, per respondre a l’establiment de nous serveis, per a l’ampliació, supressió o 
millora dels existents que no admetin demora per a l’exercici següent, com també si 
respon a criteris d’organització administrativa interna.  

 
En el seu apartat 2, estableix que quan la despesa de la modificació per ampliació no 
es pugui compensar amb la despesa de la modificació per reducció, o per la 
disponibilitat de consignacions destinades a llocs vacants que no es pretenguin 
proveir en l’exercici, la modificació de la plantilla requerirà que s’aprovi l’expedient de 
modificació de crèdits del pressupost.  

 
En aquest cas, la modificació del complement específic d'aquesta plaça sí que 
comporta una modificació de la despesa. 

  
D’acord amb allò que preceptuen els articles 28 i 54 de l’esmentat Reglament del 
personal al servei de les entitats locals, l’òrgan competent per aprovar la modificació 
de la plantilla és el Ple de la corporació. En igual sentit, els articles 22.2.i de la Llei 
7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local, l’article 52.j del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la llei municipal i de 
règim local de Catalunya i l’article 129.3 del Reial decret legislatiu 781/1986, de 18 
d’abril, pel qual s’aprova el text refós de les disposicions legals vigents en matèria de 
règim local.  

  
Tercer. La modificació requereix els mateixos tràmits que l’aprovació: publicació en el BOP i 

en el DOGC i comunicació al Departament de Governació de la Generalitat de 
Catalunya i a l’Administració de l’Estat.  

 
A proposta de l’alcaldessa presidenta, Montserrat Mindan Cortada, el Ple adopta el següent 
 
Acord 

 
1. Aprovar la modificació número 2 de la relació de llocs de treball del personal municipal de 

l’any 2016, en el sentit següent: 
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Reconvertir la plaça següent, per criteris d'organització administrativa interna, que passarà 
a denominar-se tècnic/a jurídic/a adjunt/a a Secretaria: 

 
Àrea d’Alcaldia i Serveis Generals, Departament de Secretaria: 
 
Una de les places de tècnic/a jurídic/a (personal funcionari), grup A1, nivell de complement 
de destí 24 i complement específic 1.174,32 €, es proposa reconvertir-la en una plaça de 
personal funcionari, tècnic/a jurídic/a adjunt/a a Secretaria, grup A1, nivell de complement 
de destí 24 i complement específic 1.612,02 €. 

 
2. Aprovar la fitxa descriptiva del lloc de treball de tècnic/a jurídic/a adjunt/a a Secretaria, que 

consta dins l’expedient. 
 
3. Publicar la modificació de la relació de llocs de treballs esmentada en el punt anterior en el 

Butlletí Oficial de la Província de Girona i en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya. 
 
4. Trametre un certificat de l’acord al Departament de Governació de la Generalitat de 

Catalunya i a l’Administració de l’Estat. 
 
5. Notificar-ho a les organitzacions sindicals i comunicar-ho al Departament d’Intervenció per 

al seu coneixement i efectes.= Exp. 4903/2015. 
 
Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la 
proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  
 
 
11. DONAR COMPTES DEL PLA ANUAL DE CONTROL POSTERIOR, CONTROL 
FINANCER I AUDITORIA DURANT L’EXERCICI 2016 DE L’AJUNTAMENT DE ROSES I DE 
LES SEVES SOCIETATS DEPENDENTS. 

 
La senyora alcaldessa presidenta de la corporació, llegeix la proposta d'acord que és del tenor 
literal següent:  
 
Identificació de l’expedient 
 

Pla anual de control posterior, control financer i auditoria durant l’exercici 2016 de l’Ajuntament 
de Roses i de les seves societats dependents. 
 
Antecedents 
 

1. La Base núm. 88 d’Execució del Pressupost, en relació a l’exercici del control intern previst 
en els articles 213 i següents del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals 
(TRLLRHL), estableix que la Intervenció General determinarà anualment un pla de Control 
financer en el que es fixaran les actuacions a efectuar durant l’exercici. Del pla, així com de 
les seves possibles modificacions, se’n donarà compte al Ple municipal. 

2. D’acord amb la Base núm. 87 d’Execució del Pressupost, el control financer es farà per 
procediments d’auditoria, d’acord amb les normes d’auditoria del sector públic. 
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Per a la formulació del pla de control posterior i control financer anual, la Intervenció ha de 
tenir en compte: 
 

a) El risc de que es puguin produir errades o irregularitats significatives. 
b) El disseny dels procediments administratius i de la fiabilitat dels seus sistemes de control 

intern. 
c) La naturalesa de les activitats sotmeses a control. 
d) La importància relativa de les operacions. 
e) Les prioritats establertes per a cada exercici. 
f) Els mitjans disponibles. 
g) El resultat dels controls financers dels exercicis anteriors. 

Els resultats de control posterior i financer es materialitzaran en un informe escrit en el que 
es faran constar les observacions i conclusions que es dedueixin de l’examen practicat. 
Aquest informe, conjuntament amb les al·legacions, serà enviat al Ple municipal, per al seu 
examen, dins l’expedient del Compte general. 
 

3. En compliment d’aquests preceptes, la Intervenció General, amb la col·laboració de 
l’empresa Global & Local Audit SL, contractada per a oferir-li assistència tècnica i suport 
sobre el Pla de control posterior i control financer a l’Ajuntament de Roses, ha elaborat el 
contingut d’aquest Pla, que es concreta en les actuacions següents: 

PRIMERA. De conformitat amb el que s’estableix als articles 44 i següents de la Llei 38/2003, 
de 17 de novembre, General de Subvencions, es durà a terme un control, mitjançant l’aplicació 
de tècniques de mostreig o auditoria, sobre els comptes justificatius que rendeixen els 
beneficiaris de subvencions atorgades amb càrrec als pressupotos municipals, així com sobre 
els procediments de concessió emprats. 
 
SEGONA. D’acord amb l’article 220 del TRLLRHL, s’establirà un control financer que té per 
objecte comprovar el funcionament en l’aspecte econòmic financer de les societats mercanti ls 
dependents de l’Ajuntament. 
 
TERCERA. Aquest mateix control també es durà a terme per tal de comprovar el funcionament 
en l’aspecte econòmic financer dels serveis de la Corporació. 
 
QUARTA. Per últim, tots els expedients, actes i/o documents que han produït drets o ingressos 
o moviment de fons o valors, i que no han estat sotmesos a fiscalització prèvia plena, seràn 
objecte de fiscalització plena amb posterioritat, exercida sobre una mostra representativa 
d’aquests actes, documents i/o expedients, mitjançant l’aplicació de tècniques de mostreig o 
auditoria. 
 
Tenint en compte els mitjans disponibles per a l’exercici 2016, de moment es realitzaran les 
actuacions derivades dels punts 1r i 2n, i en la mesura del possible i dels recursos disponibles, 
tant humans com de disponibilitat pressupostària, s’anirà ampliant el control a la resta 
d’actuacions en futurs exercicis per a cobrir la totalitat d’aspectes a controlar. 
 
4. Dictamen favorable de la Comissió Informativa de data 22 d’agost de 2016. 
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Fonaments de dret 
 
Primer. Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals aprovat per DL 2/2004. 
 

Segon. Llei 38/2003 de 17 de novembre, General de Subvencions. 
 
Tercer. Les Bases 87 i 88 d’execució del Pressupost per a l’exercici 2016.  
 
A proposta del regidor responsable de l’Àrea d'Economia i Hisenda, sr. Marc Danés Zurdo, el 
Ple de la Corporació adopta el següent 
 
ACORD: 
 
1r. Donar-se per assabentat de la formulació del Pla anual de control posterior, control financer 
i auditoria durant l’exercici 2016 de l’Ajuntament de Roses i de les seves societats dependents, 
elaborat per la Intervenció general de la Corporació amb la col·laboració de l’empresa Global & 
Local Audit SL.”* 
 
 
EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 
 
Sra. Montse Mindan.- Les empreses dependents locals ja han estat auditades i la resta se 
sotmetrà a auditoria dels comptes justificatius segons un mostreig que ha proporcionat el 
mateix Departament d’Intervenció. 
 
Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la 
proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  
 
12. DONAR COMPTES DE L’INFORME EMÈS PER LA INTERVENTORA MUNICIPAL 
ACCIDENTAL EN RELACIÓ A L’EXECUCIÓ DEL PRESSUPOST I A L’ACTUALITZACIÓ 
DELS OBJECTIUS D’ESTABILITAT PRESSUPOSTÀRIA I ENDEUTAMENT 
CORRESPONENT AL SEGON TRIMESTRE DE 2016.  

 
La senyora alcaldessa presidenta de la corporació, llegeix la proposta d'acord que és del tenor 
literal següent:  
 
Identificació de l’expedient 

 
Proposta relativa a donar comptes de l’informe emès per la interventora municipal accidental en 
relació a l’execució del pressupost i a l’actualització dels objectius d’estabilitat pressupostària i 
endeutament corresponent al SEGON trimestre de 2016. 
 
Antecedents 
 

1. La interventora municipal accidental en data 1 d’agost de 2016 ha emès el següent informe: 
 
“Identificació de l’expedient 
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Execució del Pressupost i actualització dels objectius d’estabilitat pressupostària i endeutament 
corresponent al SEGON trimestre de 2016. 
 
Fonaments de dret 

 
1) Llei 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera (LEPSF). 
 
2) Reglament de desenvolupament de la Llei 18/2001, de 12 de desembre, general 

d’estabilitat pressupostària (RLGEP), en la seva aplicació a les entitats locals. 
 
3) Orden HAP/2105/2012, de 1 de octubre, por la que se desarrollan las obligaciones de 

suministro de información previstas en la Ley Orgánica 2/2012, de 27 de abril, de 
Estabilidad Presupuestaria y Sostenibilidad Financiera. 

 
4) Manual del cálculo del déficit en contabilidad nacional adaptado a las corporaciones locales 

(IGAE). 
 
5)   Article 207 del RDL 2/2004 de 5 de març, pel qual s’aprova el text Refós de la LRHL. 
 
6)   Article 8 de les Bases d’execució del Pressupost per a l’exercici 2016  (BEX). 
 
Consideracions 

 
D’acord amb l’Ordre HAP/2105/2012LEPSF, aquesta intervenció ha elaborat i enviat al Ministeri 
d’Hisenda i administracions públiques la informació continguda en l’article 16 d’aquesta ordre i 
estructurada mitjançant qüestionaris electrònics a l’oficina virtual del Ministeri d’Hisenda i 
administracions públiques. Dins de l’expedient s’inclou còpia dels formularis normalitzats 
enviats, així com el corresponent justificant de remissió de data 27 de juliol de 2016. 
 
Igualment, d’acord amb l‘article 8 de les Bases d’execució del Pressupost per a l’exercici 2016 
amb aquesta informació es dona per complimentada l’obligació establerta en l’article 207 de la 
LRHL. 
 
Àmbit subjectiu 

 
D'acord amb l'article 2 de la LEPSF, el perímetre de consolidació dels pressupostos als efectes 
de la normativa d’estabilitat està constituït pel sector administració pública, d’acord amb els 
criteris del SEC-2010, és a dir, per l’Ajuntament, els organismes autònoms locals i les entitats 
dependents (entitats públiques empresarials, societats mercantils amb participació majoritària i 
consorcis) que presten serveis públics i produeixen béns que no es financen majoritàriament 
amb ingressos comercials.  
 
Les entitats que no s’integrin en el sector d’administració pública, se sotmetran al principi 
d’estabilitat pressupostària de forma individualitzada (art. 11.1 LEPSF).  
 
En tant que a l’exercici 2014 el Ministeri d’Hisenda va resoldre la classificació de les societats 
municipals dependents d’aquest Ajuntament, determinant la sectorització de Serveis municipals 
de Roses, SA dins del sector d’administracions públiques i Port de Roses, SA i Promoció i 
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desenvolupament de Roses, SA en el sector d’entitats no financeres, el perímetre de 
consolidació de la informació pressupostària està constituït a partir d’aquesta data per 
l’Ajuntament de Roses i la societat Serveis municipals de Roses, SA. 
 
Verificació dels objectius del sector d’administració pública 
 
a) Estabilitat pressupostària 

 
D’acord amb els criteris de la LEPSF, les corporacions locals han de mantenir una posició 
d'equilibri o superàvit pressupostari. Pel seu càlcul, es parteix de la diferència entre els imports 
dels capítols 1 a 7 d’ingressos i els de despeses, ajustades segons criteri SEC2010. Així, si 
l’import és positiu assoliríem capacitat de finançament i en cas contrari estaríem en situació de 
necessitat de finançament.  
 
D’acord amb les xifres estimades dins el 2n trimestre de 2016 del pressupost a liquidar 
l’Ajuntament de Roses presenta una capacitat de finançament calculada amb els criteris del 
SEC2010 de 3.826.873,74 €. 
 
b) Endeutament  

 
El nivell d’endeutament previst a final de trimestre de 2016 se situaria en 12.601.061,42 € que 
suposa el 37,06% sobre els ingressos corrents i per tant per sota del límit establert a la Llei 
d’hisendes locals. 
 
c) Període mig de pagament a proveïdors 
 

D’acord amb la informació elaborada per la Tresorera Municipal, el període mig de pagament a 
proveïdors del 2n trimestre de 2016, ha sigut el següent: 
 

Ajuntament de Roses   13,18  
Serveis Municipals de Roses, SA  -3,22  
Període mig global    12,01  

 
2. Dictamen favorable de la Comissió Informativa de data 22 d’agost de 2016. 
 
Conclusions 

 
De les dades detallades en aquest informe que, com s’ha dit abans, són provisionals i 
dependran en bona mesura de l’execució dels ingressos i despeses previstes, se’n desprèn 
que la previsió de liquidació del pressupost de l’exercici 2016, actualitzada amb les dades del 
2n trimestre: 
 
a) Assoleix l’objectiu d’estabilitat pressupostària. 
b) Assoleix l’objectiu d’endeutament 
c) Compleix el termini mig de pagament a proveïdors” 
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A proposta del Sr. Marc Danés Zurdo, regidor responsable de l’Àrea d’Economia i Hisenda, el 
Ple de la Corporació adopta el següent 
ACORD: 
 

1. Donar compte al Ple de la Corporació de l’informe emès per la Interventora municipal 
accidental en relació a l’execució del pressupost i a l’actualització dels objectius 
d’estabilitat pressupostària i endeutament corresponent al SEGON trimestre de 2016.”* 

 
 
Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la 
proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  
 
                                                         
13. APROVAR EL PLA LOCAL DE JOVENTUT, EL QUAL MARCA LES POLÍTIQUES DE 
JOVENTUT QUE SEGUIRÀ L'AJUNTAMENT DE ROSES DURANT ELS ANYS 2016-2019 

 
La senyora Anna Jorquera, responsable de l'àrea d'Ensenyament i Joventut, presenta la 
proposta d'acord del tenor literal següent: 
 
Identificació de l'expedient 

 
Proposta de la regidora de joventut relativa a l'aprovació del Pla Local de Joventut 2016-2019. 
 
Antecedents   
 

1. En el DOGC número 7173  de data 29 de juliol de 2016, es publica l'Ordre 
TSF/200/2016 de 18 de juliol de 2016, per la qual s'aproven les bases reguladores per a 
la concessió de subvencions als projectes d'activitats en l'àmbit de la joventut que els 
ens locals de Catalunya elaboren en el marc del Pla Nacional de Joventut. 

 
2. En el DOGC número 7176 de data 3 d'agost de 2016 es publica la Resolució 

TSF/1901/2016, de 27 de juliol de 2016,  per la qual s'obre la convocatòria per a la 
concessió de subvencions als projectes d'activitats en l'àmbit de la joventut que els ens 
locals de Catalunya elaboren en el marc del Pla nacional de joventut per a l'any 2016. 

 
3. A la base 3.2  s'estableix que els ens locals que optin a aquesta subvenció han de 

disposar d'un pla local de joventut vigent, el qual ha d'estar aprovat pel ple de l'ens local 
o per l'òrgan equivalent i s'ha d'haver lliurat a la Direcció General de Joventut abans de 
la finalització del termini de presentació dels formularis de sol·licitud de subvenció. 

 
4. El termini de presentació de sol·licituds d'aquestes subvencions finalitza el 9 de 

setembre de 2016. Les sol·licituds s'han de presentar pels mitjans electrònics de 
l'extranet de les administracions públiques catalanes, el portal EACAT 
(http://www.eacat.cat), en els termes que estableix la normativa vigent. El formulari de 
sol·licitud ha d'estar a disposició dels ens locals a l'extranet esmentada. El registre 
electrònic de l'extranet de les administracions catalanes, a través del portal EACat, és 
l'únic registre habilitat per a la recepció electrònica d'aquests formularis de sol·licituds, 
així com dels plans locals de joventut o de les noves versions d'aquests plans. 

http://www.eacat.cat/
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5. A l'expedient hi consta el Pla Local de Joventut de Roses 2016-2019, amb la seva 

introducció, la diagnosi de la realitat juvenil de Roses i el disseny del Pla Local de 
Joventut, amb els objectius, actuacions i metodologia. 

 
6. Informe favorable emès en data 10 d'agost de 2016 pel Cap d'Esports i Joventut. 

 
7. El dia 22 d'agost de 2016 la Comissió Informativa va emetre un dictamen favorable a 

aquesta proposta. 
 
Fonaments de dret  
 

Primer. Ordre TSF/200/2016 de 18 de juliol de 2016, per la qual s'aproven les bases 
reguladores per a la concessió de subvencions als projectes d'activitats en l'àmbit de la joventut 
que els ens locals de Catalunya elaboren en el marc del Pla Nacional de Joventut. 
 
Segon. Resolució TSF/1901/2016, de 27 de juliol de 2016, per la qual s'obre la convocatòria 
per a la concessió de subvencions als projectes d'activitats en l'àmbit de la joventut que els ens 
locals de Catalunya elaboren en el marc del Pla Nacional de Joventut, dins l'exercici 2016. 
 

A proposta de la regidora responsable de joventut s'adopta el següent  
 
ACORD 

 
- Aprovar el Pla Local de Joventut que consta en l'expedient, on es marquen les 

polítiques de joventut que seguirà l'Ajuntament de Roses, durant els anys 2016-2019. 
 
(Expedient número: 3844/2016)              
 
 
EXPLICACIÓ DE LA REGIDORA PONENT 
 
Sra. Anna Jorquera.- Explica que s’ha obert el termini per poder presentar el Pla Local de 
Joventut el qual s’acaba el dia 9 de setembre i, per tant, per poder entrar dins del termini ha 
d’estar aprovat pel Ple de l’Ajuntament. Com ja va dir en la Comissió Informativa si els regidors 
tenen algun dubte i volen veure el Pla local, tot i que està en l’expedient, però si necessiten 
algun aclariment o que se’ls expliqui alguna cosa des del Departament estan oberts a rebre’ls. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
 
Sra. Verònica Medina.- El Pla Local de Joventut és el document marc que actua com eina per a 
fixar, generar i sistematitzar les polítiques de joventut d’un municipi. Cal treballar basant-se 
amb uns criteris transversals i integrals, per a poder donar resposta a tots els àmbits que 
conformen la vida dels joves. 
 
Considerant la gran importància que té l’aprovació del Pla Local de Joventut pel benefici de tot 
el jovent del nostre municipi el nostre grup municipal vol remarcar: 
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Primer- No haver tingut la possibilitat de debatre-ho en informativa per tal d’arribar a un 
consens i/o afegir aportacions per part de la resta de grups municipals 
Segon- L’Ajuntament no pot presentar un document d’aquesta envergadura amb tantes faltes 
d’ortografia i amb un redactat poc coherent 
Tercer- El considerem un Pla Local de Joventut bastant fluix i poc ambiciós amb relació a les 
necessitats actuals del col·lectiu juvenil del nostre municipi. 
 
Per últim passa a detallar els punts que considerem de major rellevància. 
Deixant de banda l’anàlisi quantitativa, ja que són dades estadístiques i se centra en l’anàlisi 
qualitativa i actuacions que fa referència a la realitat juvenil del municipi. 
 
Cal remarcar que hi ha molts punts que es tornen a repetir de l’anterior Pla Local que tampoc 
es troben penjat a la web de l’Ajuntament, com hauria de ser, ni cap memòria anual per a poder 
fer una valoració. 
 
Pel que fa a oci, lleure i esport, tot i que l’oci nocturn és una gran mancança en el nostre 
municipi és un tema que s’ha de solucionar de manera coordinada i transversal entre les àrees 
de Festes, Turisme o Promoció Econòmica. Creu que el Departament de Joventut hi pot tenir 
un paper actiu però no de lideratge d’aquest tema. 

Pel que fa a Habitatge demana si tenim pisos de protecció oficial per a poder crear una borsa 

d’habitatge jove. 

Pel que fa a Salut: Hauríem de fugir de campanyes puntuals i pensar amb una programació 

anual ben distribuïda, amb objectius a assolir, problemàtiques a treballar i que englobin a totes 

les franges d’edat dels nostres joves; parlem, per exemple, de la Campanya de Salut per 

Carnaval però ens descuidem que tenim també Barraques i diversos concerts. Des d’ERC 

continuem pensant que els projectes han de ser a llarg termini i no només per una setmana. 

Aquí també voldria fer esmena que la salut és un tema transversal. Entenem que hem d’iniciar 

programes preventius, de foment d’hàbits saludables i informatius des de la infantesa. També 

trobem a faltar més dades referent al tabac, al consum de substàncies estimulants, trastorns de 

conducta alimentària (bulímia/anorèxia), angoixes davant els exàmens, violència de gènere, 

etc… 

Pel que fa a Associacionisme: l’Ajuntament no pot crear cap associació, sí que pot fomentar 

l’associacionisme i saber conservar-lo. Potser falta suport per part de l’administració vers les 

associacions juvenils i en general. A la descripció del teixit associatiu (pag.30) surten 2 

associacions juvenils de les quals 1 és socio-cultural i no pas juvenil. 

Pel que fa a la Participació: punt més important a l’hora de presentar un Pla Local de Joventut, 

no estan diferenciades per franges d’edats, es barregen coses com el Carnaval o barraques 

que no és Joventut sinó Festes i parla d’Assemblea de joves que, de moment, no està prou 

desenvolupada. 

Pel que fa a Cultura: totalment d’acord que el nostre municipi té unes instal·lacions municipals 

adequades per a desenvolupar activitats culturals juvenils però torna a fer èmfasi que 
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l’Ajuntament no pot crear una entitat, pot crear estratègies culturals per adaptar-les al públic 

juvenil. 

Pel que fa a interculturalitat, cohesió social i equilibri territorial: en un municipi com Roses – on 

tenim un alt percentatge de joves d’origen estranger- creu que s’hauria de tenir més cura a 

l’hora de parlar d’aquest tema. La paraula “immigrants” s’utilitza per a referir-se a un col·lectiu 

de joves la majoria dels quals han nascut o viscut pràcticament tota la seva vida a Roses. Per 

tant pregunta d’on han immigrat. 

Cal fer servir les paraules adequades per evitar construir una realitat imprecisa o que puguin 

ofendre a algú. Cal afavorir la convivència, promoure accions per evitar qualsevol discriminació 

xenòfoba, racista, sexista, homòfoba, etc. En el cas de l’homofòbia, per exemple, fa just un any, 

en aquest mateix ple vàrem aprovar una moció que proposava diverses mesures i campanyes 

de prevenció per lluitar contra la discriminació cap als col·lectius LGTBI. No es podria haver 

introduït en aquest pla una campanya al llarg d’aquests propers quatre anys per treballar 

aquest assumpte cabdal? Cal un servei de mediació professional o un educador de carrer, una 

persona que hagi estudiat per a fer front als conflictes juvenils que malauradament tenim 

actualment en el nostre municipi. 

A l’apartat de: 

Recursos Humans: no surten els horaris del CAR ni dels seus treballadors. 

Recursos Funcionals: des de l’any 2010 la Secretaria General de Joventut va passar a ser 

Direcció General de Joventut. 

Recursos Econòmics: a part de la gran despesa d’arrendament de l’edifici del CAR de 26.300 € 

(ja en els pressupostos vàrem dir que és ineficients llogar locals quan tenim equipaments 

municipals buits) presentar unes despeses diverses de joventut per una quantitat de 34.000 € i 

sense especificar ens sembla tenir una visió molt poc professional. 

I pel que fa a les conclusions de la diagnosi és un “copia-enganxa” de l’anterior Pla Local de 

Joventut, com s’entén que l’índex d’atur juvenil sigui el mateix. Pregunta si un percentatge no 

es calcula sobre un 100%, ja que aquí diu que l’índex d’atur juvenil entre 25 a 29 anys és d’un 

157,8 i si ho poden, per tant, explicar. 

Finalment dir que actualment els nostres joves necessiten formar-se per a fer front a les 

exigències de la nostra societat a nivell laboral, econòmic i social. 

La manca de treball pot generar una inestabilitat del col·lectiu juvenil donant com a 

conseqüència l’exili juvenil, situació que no podem permetre ni acceptar. 

Cal fixar objectius clars, una planificació més fonamentada i creure en un projecte comú en 

favor del nostre jovent. 
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Si nosaltres, en representació d’ERC, defensem un model transformador, innovador i ple 

d’oportunitats pel nostre jovent no podem votar a favor d’aquest Pla Local de Joventut. 

Aquest document segueix prioritzant els mateixos programes i línees d’actuacions que l’anterior 

Pla Local de Joventut. I veient els resultats obtinguts en aquests quatre anys podem constatar 

que no han canviat ni millorat la vida dels nostres joves. Per tant, és un error tornar a redactar 

un Pla que ens porta a desenvolupar unes polítiques juvenils continuistes amb els mateixos 

programes que ja hem vist que no ens han portat a l’assoliment dels objectius plantejats. 

Des d’ERC apostem per un Pla Local de Joventut molt més ambiciós amb uns objectius i 

programes clars i coherents i amb una bona planificació i programació en la qual es prioritzin 

les necessitats de veritat dels joves rosincs. 

Creiem que s’ha de fer una aposta decidida, innovadora i transformadora pels temes  que de 

veritat estan afectant els nostres joves. Per tant, hem de fer una aposta ferma i decidida per la 

formació de qualitat, la millora de l’ocupabilitat, la salut entesa de forma integral i la cohesió 

juvenil. 

Per això mateix demanem al govern deixar aquest Pla Local de Joventut sobre la taula i 

millorar-lo entre tots ja que tenim temps fins al 9 de setembre per a presentar-lo al portal 

EACAT amb un Decret d’Alcaldia i aprovar-lo al Ple de setembre. 

 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE CATALUNYA 
CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) 
 
Sr. Antonio Rodríguez.- Felicita la companya del grup municipal d’Esquerra Republicana pel 
discurs que acaba de fer. Com que es tractava d’un tema d’urgència, honestament, diu que no 
se l’ha mirat amb intensitat, per la qual cosa dubte de la seva aprovació. De manera que 
espera el debat perquè creu que és d’interès de tots. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS 
  
Sr. José Manuel Álvarez.- És evident que els nostres joves estan una mica desubicats. Alhora 
concorda que cada grup hauria d’aportar les seves idees i millorar tot el que està passant amb 
la joventut. Tot i així, també ha de dir que l’aportació de visualitzar els objectius i les necessitats 
que aporta la regidora de Joventut també és molt positiu. De totes maneres creuen que és una 
bona idea que s’asseguin, aportin idees i mirin les necessitats entre tots. 
   
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  
 
Sr. José A. Valdera.- Un cop analitzat el Pla es remetrà també a l’anàlisi qualitatiu perquè el 
quantitatiu, diu, no deixen de ser xifres. Aquest anàlisi s’ha fet a través de les percepcions que 
tenen els joves – suposa que en aquella assemblea realitzada fa unes setmanes enrere al 
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CAR- i també percepcions i propostes que el dinamitzador juvenil ha pogut anar captant dels 
diferents agents municipals. Això, considera, és una mica d’on s’han extret aquestes dades.  
 
Pel que fa a oci, lleure i esport, evidentment, aquí els joves apunten que falta una zona d’oci 
nocturn. Cosa que, també, alguns grups municipals que ja portaven en el seu programa 
electoral entre els quals Unió Democràtica.  
 
També parlen que no hi ha cap alberg de joventut. Troben a faltar espais oberts per practicar 
esports sense estar associat a cap club o entitat, cosa que Unió Democràtica també portava en 
el programa electoral – fer camps de futbol 7 i altres espais oberts perquè la gent jove pugui 
practicar esports sense necessitat d’estar associat. Es troba a faltar un espai per fer atletisme 
que, casualment, el grup d’Unió portava també al programa electoral – crear una pista 
d’atletisme; les instal·lacions esportives municipals que hi ha són insuficients; hi ha poc foment 
de les activitats nàutiques... Un mica aquestes són les debilitats que troben els joves i fan una 
sèrie de propostes entre les quals hi ha potenciar l’oci nocturn alternatiu, el circuit de bicis, 
crear grups de trail i running juvenils, pista d’atletisme, volei platja... 
 
D’aquest anàlisi qualitatiu que fan no és només quant a oci, lleure i esport sinó, també, en 
altres punts importants com poden ser la feina, salut, associacionisme... No entrarà en el debat 
perquè ja ha fet una bona dissecció la senyora Verònica Medina. Però sí que hi ha un punt que 
són exactament les conclusions de la diagnosi que fa el Pla de Joventut i els objectius i 
actuacions a implementar, entre els quals hi ha l’oci, lleure i esports, que ja ha comentat, i es 
determina la implementació de la creació d’una programació d’oci nocturn alternatiu, festa 
d’estudiants de secundària, continuïtat del projecte Nadal Jove, creació d’un rocòdrom...  
Tenint en compte que hi ha objectius o actuacions que es tenen en compte en funció de les 
necessitats que han establert els joves i, en canvi, n’hi ha d’altres que no, demana saber quins 
criteris ha seguit l’Àrea de Joventut per implementar algunes d’aquestes propostes que fan els 
propis joves i descartar-ne d’altres.  
 
A part s’afegeix, també, al que ha comentat la companya d’Esquerra Republicana que s’hauria 
d’haver creat un debat una mica més ric i fluid entre tots els grups municipals perquè cadascun 
hagués pogut aportar la seva visió, exercici que creu que és necessari i que no s’ha tingut en 
compte.   
 
Un altre tema – amb el que també coincideix amb la senyora Verònica Medina- és la creació 
d’un grup excursionista, creació d’un grup de trail running... i considera que l’Ajuntament no ha 
de crear cap grup sinó que ha de fomentar entre els joves la creació de grups i que s’associïn. 
 
 
RESPOSTES DE LA REGIDORA PONENT 
 
Sra. Anna Jorquera.- Després de l’examen i pel que han dit els regidors que els hauria agradat 
el debat i la participació els respon que encara està esperant que molts d’ells vinguin a la 
primera assemblea jove que es va fer fa uns quants mesos i a la qual els va convidar 
personalment. I poca gent present avui en aquest Ple es va presentar en aquells dos dies en 
què es van fer la reunió; tant la de polítics perquè van ser convidats de paraula personalment 
per la ponent i que si no recorda malament es van presentar els companys d’Esquerra 
Republicana i de Gent del Poble i, personalment considera que això era participar.  
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Pel que fa als criteris respon a la senyora Verònica Medina que uns quants d’aquests van sorgir 
d’aquesta primera assemblea, tant de les valoracions i aportacions fetes pels companys com 
de les fetes pels joves. Parlen i mantenen reunions amb ells i moltes de les línies sorgeixen 
d’aquí. 
 
Evidentment accepta qualsevol tipus de crítica. Ara bé, tot i que es pot millorar, es poden 
asseure i parlar-ne repeteix que porta molts mesos convidant als regidors, primer a passar pel 
CAR i segon a parlar d’aquest Pla Local de Joventut i creu que cap regidor podrà negar que els 
ho ha dit moltes vegades. Li sap molt greu, doncs, arribar avui al Ple, havent passat la 
Comissió Informativa del dilluns passat i que encara diguin que podrien haver debatut o 
participat. Considera que aquestes opinions les podrien haver expressat en la Comissió 
Informativa i, potser, haurien parat el Pla i no l’haurien presentat avui; i, ja que fins al dia 9 
tenen temps, potser, en una setmana haurien tingut temps de canviar algunes coses. Repeteix 
que es poden  asseure entre tots a parlar-ne per tal de resoldre-ho però lamenta haver arribat a 
això. 
 
 
SEGONA INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
 
Sra. Veronica Medina.- És veritat que el seu grup municipal sí que va anar a la reunió, que es 
va fer fa tres mesos, en la qual els van demanar idees i així les van aportar. Pel que fa a 
l’última informativa, la notificació va entrar dues hores abans i personalment només ha tingut 
aquesta setmana per mirar-s’ho, tenint en compte que és un Pla que no té dos folis sinó que 
consta d’uns quants més i s’ha de mirar bé.  
 
Quan la ponent parla de la realitat juvenil personalment pensa sí que s’havia de parlar amb els 
joves. Però, també és cert que aquesta assemblea s’està constituint ara, de manera que no és 
molt representativa – sense ànim d’ofendre a ningú. Pensa que es podria haver fomentat la 
participació juvenil d’una altra manera: enquestes pel facebook o per les xarxes socials, anar 
com a punt d’informació als instituts... entre altres coses. Repeteix que han tingut una setmana 
per mirar-se el Pla i si hi ha un termini per presentar-lo fins al dia 9, es podria fer un Decret 
d’Alcaldia i en el proper Ple presentar aprovar un document com Déu mana. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  
 
Sr. José A. Valdera.- L’assemblea que es va fer amb els joves, entén que és una assemblea on 
aquests analitzen, participen i fan propostes. Evidentment, al final, l’equip de govern amb 
aquestes propostes el que ha de fer és una mica elaborar aquest Pla Juvenil però, 
personalment troba que hi bastantes mancances, perquè hi ha propostes que no es tenen en 
compte que creu que són molt importants. Per contra, altres que no considera tan importants 
han estat tingudes en compte. Per això ha demanat quins han estat els criteris seguits per 
aprovar el Pla. No considera que sigui un Pla viable des del punt de vista que pugui tenir un 
bon resultat. Hi ha temes molt importants amb els quals, a més a més, incideixen els propis 
joves en aquesta assemblea i en els paràmetres que han proposat i l’Àrea de Joventut ha 
seguit el seu criteri – que serà bo -  però des del punt de vista del grup municipal d’Unió és 
errat. 
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INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 
 
Sra. Montse Mindan.- Respon que el criteri és totalment tècnic i correspon a la realitat 
subjectiva del dinamitzador juvenil qui ha estat l’encarregat de recollir les necessitats, 
propostes i millores dels diferents aspectes de la vida dels joves – a través del punt 
d’informació juvenil i els instituts- de les diferents entitats juvenils i culturals i els tècnics i agents 
juvenils i els contactes que tenen contínuament. 
 
El Pla Local no especifica tot el que s’ha de fer sinó que marca unes línies en les quals 
l’Ajuntament es presenta per tal de tenir uns diners i després aquests projectes es 
desenvolupen i es tiren endavant.  
 
La senyora Verònica Medina creu que, per exemple, quan el Pla de Joventut parla de la salut i 
‘posa campanya de Salut’ no és correcte. Personalment també s’ha mirat el Pla i explica que 
aquest mostra que hi ha unes debilitats com que hi ha un índex alt de droga a la població o que 
es comença a consumir droga molt aviat. Però també tenim fortaleses com la campanya de 
Salut, un servei d’informació de salut al cap de Roses, es fan xerrades de salut als centres 
educatius, hi ha un punt d’informació juvenil en el CAR... I considera que la regidora d’Esquerra 
Republicana això ho ha obviat i l’únic al que s’ha referit ha estat a una de les propostes que era 
la campanya de Salut Juvenil. I així amb tots els punts. Entén que la senyora Medina ha agafat 
un punt de cada actuació però li diu que el Pla és molt més complert.  
 
El Pla també parla de la dinamització de les xarxes socials, de poder establir un canal de 
comunicació directa de l’informador juvenil en casos d’angoixa, homofòbia... i això ja està 
establert. Una altra cosa és que alguns regidors el trobin incomplet i de la manera que ho ha 
exposat la senyora Verònica Medina semblava que aquest Pla quedava molt i molt coix i no és 
el cas. En cadascuna de les aportacions fetes per la regidora d’Esquerra Republicana, al 
costat, tenen debilitats, fortaleses i propostes.   
 
Alhora han de ser conscients de la disponibilitat del Departament, i no tant pressupostària ja 
que aquest any es va demanar augmentar el seu pressupost i es va, precisament, per tirar 
endavant un Pla de Joventut específic. 
 
Referent al que s’ha comentat de l’oci nocturn, surt dels mateixos joves i la possibilitat que se’ls 
vol donar no d’un oci nocturn de bars, sortides i rauxes sinó d’un tipus alternatiu a aquest tipus 
d’oci nocturn. Per tant creu que hi ha propostes que són engrescadores. En tot cas, si la 
regidora hi està d’acord i ben avinguts amb el tècnic –que al final és qui signa el Pla de 
Joventut o qui dona fe que aquest Pla es voldrà i podrà tirar endavant i que és bo per Roses- 
poden deixar la proposta sobre la taula.  
 
Si és així demana al secretari si es podria presentar amb un Decret de l’Alcaldia i ratificar-lo en 
el proper Ple de setembre o per contra s’ha d’aprovar per Ple. 
 
 
EXPLICACIÓ DE LA REGIDORA PONENT  
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Sra. Anna Jorquera.- Evidentment ho podrien mirar de presentar amb un Decret perquè si no 
s’aprova, ja que entén que no hi haurà gaire consens, s’haurà de fer així.   
 
 
INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 
 
Sra. Montse Mindan.- Respon a la regidora ponent que no sap si no hi haurà consens ja que no 
ha demanat el sentit de les votacions. Només li demana si decideixen donar un recolzament al 
tècnic que ha presentat el Pla i, si creuen que és una bona proposta, la continuen proposant a 
votació.  
 
 
EXPLICACIÓ DE LA REGIDORA PONENT  
 
Sra. Anna Jorquera.- Personalment considera que és una bona proposta. 
 
 
Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 
 
Vots a favor: SIS (6) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Anna Jorquera, 
Francesc Giner i Fèlix Llorens.  
Vots en contra: SIS (6) Joan Plana, Èric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, Antonio 
Rodríguez i José A. Valdera.  
 
Abstencions: TRES (3) Manel Escobar, Àngel Tarrero i José M. Àlvarez. 
 
 
En veure el resultat de les votacions, es passa a una segona votació i se n'extreu el següent 
resultat: 
 
Vots a favor: SIS (6) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Anna Jorquera, 
Francesc Giner i Fèlix Llorens.  
 
Vots en contra: SIS (6) Joan Plana, Èric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, Antonio 
Rodríguez i José A. Valdera.  
 
Abstencions: TRES (3) Manel Escobar, Àngel Tarrero i José M. Àlvarez 
 

En veure el resultat de les votacions, l’alcaldessa presidenta exerceix el seu vot de qualitat i 
declara aprovada la proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  
 
 
14. MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL D’ERC-AM I LA RESTA DE GRUPS QUE 
HO DESITGIN PER ACONSEGUIR EL DESPLEGAMENT DE LA FIBRA ÒPTICA  

 
El senyor Èric Ibáñez, en representació del grup municipal d'Esquerra Republicana de 
Catalunya-AM, presenta la proposta que és del tenor literal següent:  
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EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
- Atès que l’accés a les xarxes de telecomunicacions d’alta capacitat són molt necessàries per 
a àmbits tant diversos com l’educatiu, l’empresarial o l’oci. 
 
- Atès que les companyies de telecomunicacions tenen plans de desplegament que venen 
determinats exclusivament pel retorn econòmic de la inversió feta.. 
 
- Atesa la necessitat que té el nostre municipi que es faci un desplegament de fibra òptica i es 
doni servei a institucions, empreses i als veïns i veïnes. 
 
- Atesa l’existència del Consorci local Localret, que entre els seus objectius està el 
“desplegament de les xarxes de telecomunicacions i l’equilibri territorial d’aquest desplegament” 
i l’assessorament als municipis en l’àmbit de les telecomunicacions. 
 
- Atès el contracte de telecomunicacions fet per la Generalitat on es deixa la porta oberta que 
els Ajuntaments puguem aprofitar-nos del desplegament fet per l’operador adjudicatari amb 
unes condicions estipulades. 
 
Per tots aquests motius, el grup d’Esquerra Republicana a l’Ajuntament de Roses proposa 
d’adopció dels següents 
 
ACORDS 
 
Primer. Instar les principals companyies de telecomunicacions a presentar els seus plans de 

desplegament al municipi i apremiar-les a accelerar-lo per tal de tenir servei de Fibra Òptica 
abans d’un any. 
 
Segon. Que el govern municipal estableixi les sinergies necessàries amb el Consell Comarcal, 

la Diputació, el Consorci Localret i la Generalitat de Catalunya per fer més atractiu el 
desplegament de Fibra Òptica al nostre municipi. 
 
Tercer.  Que el govern municipal valori la possibilitat d’altres formes de desplegament de Fibra 

Òptica al municipi, contactant amb operadors locals i estudiant les diferents implicacions que 
pot tenir el consistori en aquest desplegament. 
 
Quart. Instar a la Generalitat de Catalunya a potenciar el desplegament de la xarxa de fibra 

òptica en tot el territori català, així mateix com potenciar aquest desplegament gracies als 
contractes de servei que te aquesta amb diferents operadors de telecomunicacions. 
 
Cinquè. Comunicar aquest acord al Consell Comarcal de l'Alt Empordà, la Diputació de Girona 

i el Consorci Localret. Exp. 4208/2016** 
 
 
EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 
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Sr. Èric Ibáñez.- Tots sabem que avui en dia una bona connexió a internet és bàsica i la fibra 
òptica milloraria aquest servei per empreses, institucions, la gent que ens visita, els veïns... i no 
només als veïns del centre de Roses sinó també els de les urbanitzacions els quals, avui en 
dia, tenen una connectivitat molt deficient. I és per aquest motiu que presentem aquesta moció.  
 
 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE CATALUNYA 
CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) 
 
Sr. Antonio Rodríguez.- Estan a favor d’aquesta proposta. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA 
 
Sr. Manel Escobar.- Tot i que estan molt d’acord amb tot el tema de la fibra òptica, el seu grup 
municipal s’abstindrà en aquesta moció pel fet que la competència no és municipal sinó que 
depèn d’empreses externes. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS 
 Sr. José Manuel Álvarez.- És evident que si volem estar en equilibri amb el segle XXI 
necessitem aquest tipus de fibra òptica i el seu desplegament per la qual cosa hi votaran a 
favor. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  
 
Sr. José A. Valdera.- Felicita als companys d’Esquerra Republicana per la iniciativa. Les 
comunicacions són bàsiques pel desenvolupament de la societat i per tant, perquè Roses pugui 
ser competitiu amb altres municipis no només de Catalunya sinó també de l’Estat espanyol 
necessitem unes connexions com cal.  
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE DE ROSES 
 
Sr. Fèlix Llorens.- Estan completament d’acord al 100% amb l’exposició de motius. La fibra 
òptica és una necessita urgentíssima a la nostra població sobretot pels motius que ja s’han 
exposat. A més a més, actualment, pensant turísticament, qualsevol hotel té la necessitat de 
poder oferir wifi gratuït o amb les condicions que ell cregui més oportú als seus clients. I és 
evident que amb una línia de ADSL de les que tothom té, o fins i tot sumant-ne 2, 3, 5 o 10 no 
pot donar un servei de qualitat als seus clients.  
 
Ara bé, com ja ha exposat el senyor Manel Escobar i tal com diu l’informe jurídic que 
acompanya l’expedient d’aquesta moció, no és competència municipal i, per desgràcia, poca 
cosa es pot fer des de l’Administració per afavorir el desplegament de la fibra òptica al poble. I 
per afavorir es refereix a què n’hi hagi més perquè, al final, ja hi ha establiments al poble que 
tenen fibra òptica, així com tots els centres educatius. Per tant, d’haver-n’hi, ja n’hi ha.  
 



 

  

   

503 

L’informe jurídic redactat pels tècnics municipals diu que qualsevol operadora que ja estigui 
establerta al municipi pot oferir la fibra òptica sense demanar permís a l’Ajuntament i sense 
complir cap dels punts que es diu en l’acord de la moció. Per tot això, donat que estan a favor 
de l’exposició de motius però estan completament en contra dels punts de l’acord perquè els 
troben poc pràctics, s’abstindran. 
 
 
INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 
 
Sra. Montse Mindan.- Llegeix dues línies de l’informe tècnic on diu que: “hi ha una llei que té 
per objectiu regular el desplegament de les xarxes de telecomunicacions com la fibra òptica de 
manera ordenada, amb criteris de liberalització i lliure competència, garantint la seguretat 
jurídica suficient als operadors. Els operadors presenten plans de desplegament si els interessa 
desplegar, en un municipi, una xarxa de telecomunicacions nova i si ja es disposa de 
canalització o xarxa aèria no es presenta cap pla de desplegament”. Aquest seria el cas 
Telefònica al nostre municipi, ja que nosaltres tenim canalitzacions soterrades perquè es pugui 
distribuir.  
 
De fet estan tots d’acord que, tant de bo, arribés la fibra òptica. I estarien en el mateix cas que 
el grup municipal de Gent del Poble, però sí que demana que la paraula negociar no fos la que 
instés a l’equip de govern a negociar perquè diu que l’Ajuntament no negocia. En tot cas, el que 
l’Ajuntament pot fer és posar-se en contacte amb les operadores i demanar-los si volen fer un 
estudi o informar-los que tenen a la seva disposició aquest soterrament de canalització  - per si 
alguna no ho sabés- per poder afavorir que instal·lin la seva xarxa de fibra òptica. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL REGIDOR PONENT 
 
Sr. Èric Ibáñez.- Diu a l’alcaldessa que si vol canviar la paraula negociar no tenen cap 
problema i li demana quina paraula o sinònim proposa.  
 
 
INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 
 
Sra. Montse Mindan.- Podrien posar treballar, comunicar a les empreses que poden desplegar 
o poden fer arribar la fibra òptica, comunicar-los la disposició que té Roses per afavorir el 
desplegament… Entre tots arriben al consens que incentivar podria ser una bona proposta. 
 
Per tant, si canvien aquesta paraula, com que en principi seria l’única cosa que es podria fer 
des de la competència local, el seu grup hi votaria a favor. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL REGIDOR PONENT 
 
Sr. Èric Ibáñez.- Està d’acord i així ho canviaran. 
 
 
Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 
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Vots a favor: ONZE (11) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Anna Jorquera, 
Joan Plana, Èric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, Antonio Rodríguez, José M. Alvarez 
i José A. Valdera. 
 
Vots en contra: cap (0)  
 
Abstencions: QUATRE (4) Manel Escobar, Àngel Tarrero, Francesc Giner i Fèlix Llorens. 
 
En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta tal 
com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  
 
 
15. PRECS I PREGUNTES 

 
EXPLICACIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 
 
Sr. Montse Mindan.- Abans d’iniciar el torn de precs i preguntes el regidor de Turisme dóna 
resposta a la pregunta de la senyora Verònica Medina que va quedar pendent a l’últim Ple.  
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE DE ROSES 
 
Sr. Fèlix Llorens.- La pregunta era quants joves es van apuntar al Programa Fem Ocupació per 
Joves i llegeix l’informe de l’apartat ‘Selecció de joves’ que diu: “S’han dut a terme les següents 
accions: Contacte telefònic amb 109 per recollir informació i descartar candidats. Celebració de 
12 reunions individuals amb possibles candidats amb l’objectiu d’informar entrevista de treball 
dels pre seleccionats, de les quals en 10 es va fer la prova d’idiomes – francès i anglès- tan 
oral i de comprensió escrita. 5 empreses van retirar la seva oferta de treball. Nombre total de 
candidats pre seleccionats enviats a l’empresari per a la selecció:  8 joves pre seleccionats 
(suposa que aquest número era la pregunta de la senyora Medina). Finalment 1 jove és 
seleccionat per una empresa. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
 
Sr. Èric Ibáñez.- Relaciona les preguntes següents: 
 
- Quina difusió s'ha fet dels concerts que s'han fet aquest estiu a Santa Margarida. Demana si 
només s’ha publicitat a l’agenda d’activitats d’estiu i ho pregunta perquè ni personalment, ni cap 
dels meus companys de grup ni amics, es van assabentar d'aquest concert i no van poder 
gaudir-ne. 
 
-  Ha fet l'Àrea de Turisme alguna enquesta als nostres visitants? Hi ha alguna entitat privada, o 
empresa, que hagi fet alguna enquesta als turistes? En cas afirmatiu, s'han ofert els resultats a 
l'Ajuntament? Quins han sigut els resultats d'aquestes enquestes? 
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- Quan quedarem per parlar de la ubicació del molí d'oli i les premses de vi que estan al 
magatzem del Mas Oliva i la conservació i posada en valor de les quals vàrem acordar en 
aquest plenari? 
 
- Ha vist que es fan activitats especials, és a dir, diferents de les que es fan generalment per 
les Jornades Europees del Patrimoni i a més gratuïtes aquest cop. S’alegren que la crítica que 
van fer l’any passat hagi estat escoltada. 
 
 
Sr. Joan Plana.- Fa els precs següents: 
 
- Volen presentar una proposta que han manllevat d’un dels grups ciutadans que s’han 
organitzat per les xarxes socials. En aquests grups s’han fet diverses propostes de millorar de 
les nostres rotondes de l'entrada i la sortida del municipi per guarnir-les amb algun tipus 
d'element identificatiu del propi municipi. La proposta incorpora diversos exemples d'altres 
poblacions que van en aquest sentit. Volen transmetre aquesta proposta per si la volen estudiar 
i mirar quina mena d'aplicació podria tenir a casa nostra. 
 
- Continuant amb el tema de rotondes, el Ple d'agost de l'any passat, es va aprovar col·locar 
una estelada a l'entrada del municipi. Aquesta estelada va ser col·locada poc després i fa uns 
mesos va ser sostreta per a algú. De moment, encara no ha estat reposada i precisament sap 
greu perquè aquestes últimes setmanes és quan més gent ens ha vingut a visitar.  
INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 
 
Sra. Montse Mindan.- Respon al senyor Joan Plana que fa una setmana que ha estat 
recol·locada. 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 

Sr. Joan Plana.- Doncs si ja ha estat recol·locada perfecte.  

- Continua amb la seva exposició de precs dient que tot seguit volia mostrar una imatge 

mitjançant la qual s’entenia molt bé el problema que vol exposar però, per problemes tècnics, 

no els és possible mostrar-la. Es tracta d’una queixa que els han fet arribar els veïns d'un bloc 

de la riera Ginjolers, en concret el que fa cantonada amb la Gran Via, on hi ha l'autoescola. 

Aquests veïns s’han trobat que arran de la remodelació de la Rambla l’única via física que 

tenen per tal d’entrar al seu aparcament comunitari és només fent passar el seu vehicle a 

través d’un pas de vianants, cosa que els genera nombrosos inconvenients. Demanaria que es 

miressin el cas per mirar de reorganitzar una mica els senyals de circulació i el mobiliari urbà 

per tal de facilitar-los les coses i que aquests veïns no es trobin amb tots els problemes que 

tenen a l’entrada. 

 

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 
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Sra. Montse Mindan.- Manifesta que l’equip de govern té coneixement d’aquesta problemàtica. 
En relació amb la proposta de millora de rotonda demana al senyor Joan Plana si els hi faran 
arribar la proposta. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
 
Sr. Joan Plana.- Respon que la proposta està penjada públicament però demà els enviarà 
l’enllaç per correu electrònic. 
      
 
Sra. Verònica Medina.- Durant la primera setmana del mes d’agost es va instal·lar un rocòdrom 
per a nens a la plaça Catalunya com a prova pilot per a veure si realment es construirà el 
veritable rocòdrom. La seva pregunta és: 
 
- Com es pot comparar un rocòdrom d’esbarjo per a la mainada amb un veritable rocòdrom?  
Quina ha estat la seva valoració final? Per què no es va muntar en una data per a què els 
professionals d’aquest esport poguessin ser partícips d’aquesta activitat i expressar les seves 
opinions? 
 
- Si al pressupost del 2016 contempla una partida de 25.000 € per a la construcció d’un 
boulder en inversions d’equipaments per l’àrea de joventut com es que ara es posa en dubte la 
seva construcció? 
- Les colles de carnaval ens van comentar que de cara al proper carnaval de Roses 2017 no 
comptaran amb la nau on habitualment es fan les carrosses. Això és correcte? I, si és el cas, 
teniu pensat una solució per aquest problema? 
 
- Quina finalitat van tenir els gots que donaven les colles de carnaval a barraques ja que per 
una banda la quantitat va ser molt poca i per una altra no hi havia l’opció de retornar-los 
 
- Ens agradaria saber que va passar amb el grup Di-versiones que van acabar mitja hora 
abans? 
 
- Al carrer Canàries a la urbanització del Mas Fumats tenen només 1 contenidor, hi hauria la 
possibilitat de posar-ne un altre per a solucionar aquest problema? 
 
- L’Agència de Residus de Catalunya ha posat en marxa 2 ajuts: Ajut al foment de la recollida 
selectiva de la fracció orgànica (termini 30 de setembre). Ajut per a la prevenció i reutilització 
de residus municipals per contribuir a una gestió més sostenible i estalviar recursos naturals 
(termini 15 de setembre). Ens agradaria saber si l’Ajuntament té previst presentar sol·licitud per 
algun d’aquests ajuts? 
 

Sr. Gerard Teixidó.- Hem detectat que les màquines expenedores de menjar que hi ha en els 

diversos equipaments municipals no ofereixen cap producte saludable, només els típics snacks 

que no s’ajusten gens a la nostra dieta mediterrània ni a una dieta saludable. Tinguem en 

compte que els principals consumidors d’aquestes màquines expenedores, com les del pavelló 
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o la piscina municipal, són nens i adolescents que se’ls ha d’educar també, en hàbits 

alimentaris saludables. Es podria fer un canvi en aquest tipus de productes?  

- Ens agradaria saber també en quin estat es troba el projecte FutbolNet? 

 
 
INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 
 
Sra. Montse Mindan.- Referent a l’última pregunta del senyor Gerard Teixidó avança que li 
respondran per escrit perquè és un tema que porta directament el regidor de Benestar Social, 
senyor Marc Danés. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE CATALUNYA 
CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) 
 
Sr. Antonio Rodríguez.- Arran d’una queixa  que un veí li va fer la setmana passada, fa un prec 
que és que a l’avinguda Diaz Pacheco – a l’alçada de l’hotel Vista Vella- hi ha una corba, on al 
darrere hi ha un pàrquing del propi hotel i on, assíduament, s’hi situen molts vehicles en línia 
deixant la via molt estreta.  
 
- En relació amb un article que va sortir al Diari de Girona el dia 30 de juny de 2016 diu: 
“Roses redacta el projecte de reforma del passeig marítim i l’aparcament soterrat. L’Ajuntament 
de Roses està treballant en la redacció del projecte per la reforma d’un tram del passeig 
marítim que preveu la construcció d’un aparcament soterrat amb un total de 377 places per 
cotxes i ja disposa de l’estudi de mobilitat i l’arquitecta del concurs – senyora Beth Galí, 
arquitecta molt coneguda de Barcelona, qui l’any passat va escriure un llibre que es diu: 
“Contradiccions” molt social demòcrata – treballa en el projecte que va permetre iniciar l’estudi 
de viabilitat econòmica”.  
 
Amb tot l’exposat pregunta si la senyora Beth Galí està treballant per l’Ajuntament de Roses, en 
quin Decret es contempla això i si se li ha assignat algun tipus de tema econòmic al respecte. 
Així mateix si aquest projecte s’està redactant d’acord amb el Pla urbanístic vigent. I si és 
veritat que tenim un pla de viabilitat econòmica els agradaria veure’l entre tots perquè és un 
tema en el qual estan interessats. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA 
 
Sr. Manel Escobar.- Dirigint-se al senyor Juan M. Fernández i en relació amb les pilones - de 
color gris, desmuntables, que es treuen manualment i que són per deixar passar als cotxes- 
que tenim al mercat del diumenge i a la plaça de l’església, comenta que s’hauria de tenir 
compte perquè estan totes molt rovellades i es deixen sempre a un costat del carrer. Comenta 
que l’altre dia, davant seu, una senyora va caure. Creu que s’hauria de tenir en compte que, si 
no es pot canviar aquest sistema, sí que, en el cas que es treguin que ràpidament es tornin a 
posar perquè l’estat d’aquestes pilones ja comença a ser una mica preocupant.  
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- Referent al tema de Rosesnet i l’incivisme que viu el nostre municipi pensa que no totes les 
crítiques han de ser per al personal de l’empresa de serveis de neteja del municipi, amb el que 
no hi està d’acord perquè considera que la seva feina la fan i la fan molt bé. Li agradaria dir 
que, a part de netejar contenidors, karcher, escombradora, etc la seva feina la fan amb molta 
professionalitat i ho vol dir per les crítiques que s’estan rebent últimament. Ho fa públicament, 
també, perquè es tingui en compte que no només les crítiques va pel personal d’aquesta 
empresa sinó també per l’incivisme que, moltes vegades, els ciutadans incomplim. 
 

- Per als regidors de l’Ajuntament que no governem, seria bo – si és possible- que 
l’Ajuntament ens féssiu arribar, cada vegada que hi ha consells d’administració aquell informe, 
que normalment l’empresa fa arribar i sobretot els d’estiu per assabentar-nos, una mica, de tot 
el que passa mensualment – suposa que els consells són mensuals- i així tots els regidors 
podríem estar una mica assabentats. 
 
- Al carrer Pare Claret amb la riera Ginjolers – a la cantonada amb la Rambla- ja va demanar 
una vegada al senyor Carles Pàramo si era possible posar-hi un baden perquè els veïns li 
diuen que els cotxes quan pugen ho fan amb una mica de ‘carrerilla’ i no tenen precaució.    
 
 
Sr. Àngel Tarrero.- A l’aparcament que hi ha entre el Chic i el Lidl, fa anys, es va aconseguir 
d’eradicar el pàrquing de camions il·legal que hi havia. Fins i tot havien muntat un taller il·legal 
de canvis d’olis, de bateries... amb la consegüent contaminació del sòl i subsòl, prostitució... 
Ara mateix comença a haver-hi un altre cop camions al mateix lloc. Aquest cap de setmana s’hi 
han comptat 11 camions. Seria interessant que per no tenir el problema de fa anys es 
prenguessin mesures per poder solucionar-ho.  
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS 
  
Sr. José Manuel Álvarez.-  Al carrer de la Llotja amb el carrer Pescadors – el carrer que baixa 
cap a la platja – hi ha dos pals de fusta i un de ferro a sobre de la vorera que no deixen passar 
als vianants i menys als més necessitats que van amb cadira de rodes. 
 
- Durant aquestes setmanes molta gent d’avançada edat – carinyosament dits iaios- li han dit 
que s’han de posar forts amb els passos de vianants. És evident que la Policia Local fa una 
gran feina a l’estiu, quan se’ls triplica la feina, però pensa que si la Policia veu que una persona 
no respecta els passos de vianants, haurien de posar una sanció, no desmesurada, però la 
primera informativa i la segona sí desmesurada.    
- A Jòncols, s’hauria de fer alguna cosa perquè hi ha moltes deixalles, molts contenidors... i 
les escombraries són un desastre. Totes les deixalles van a dins d’un cilindre de formigó que 
ells utilitzen com si fos una deixalleria i crea molt mala imatge. Quan fa tramuntana les 
persones que estan allà, potser no se n’adonen i se’ls hauria d’informar.  
 
- A Santa Margarida, els turistes i nosaltres, que anem a gaudir d’aquestes fantàstiques 
platges que tenim, quan anem a rentar-nos els peus hi ha massa distància entre un rentador i 
un altre. Personalment hi ha anat algun cop i ha vist com s’hi formen unes cues importants. 
Demana si es podria mirar la possibilitat d’afegir-ne algun. 
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INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  
 
Sr. José A. Valdera.- Ha tingut alguna queixa en relació amb la confusió que es produeix en les 
zones de càrrega i descàrrega que són a la vegada zona blava. Sap que hi ha un senyal que 
estableix o indica els horaris de la zona de càrrega i descàrrega, però com que també el terra 
està pintat de blau, hi ha gent que això li presta a confusió pensant que, tant es pot aparcar per 
càrrega i descàrrega com per zona blava amb tiquet. Li consta que algun cop, algun agent ha 
sancionat i la grua s’ha endut algun cotxe amb el tiquet posat per aquesta confusió. No sap si 
es podria – a la mateixa senyal- establir la prohibició d’aparcar durant l’horari de càrrega i 
descàrrega o buscar alguna fórmula perquè la gent no caigués en aquest parany. 
 
- El grup d’Unió va presentar, fa un any, la moció per la creació de la Comissió Especial de 
Suggeriments i Reclamacions i demana saber com està l’estat per tirar endavant aquesta 
Comissió ja que creuen que, amb un any de temps, s’hauria de començar – com a mínim- a 
preparar el Reglament que ha de regir o sobre el qual s’ha de basar aquesta Comissió. 
 
- Per altra banda, han sentit que ha prosperat la denúncia interposada per alguns veïns en 
relació amb la contaminació acústica de la ubicació de les fires i, per tant, això impedirà que les 
fires – l’any vinent- es realitzin en el mateix lloc. Demana què hi ha de cert sobre això, perquè 
no li ha arribat cap notificació directament però aquests rumors corrent pel poble i li agradaria 
saber què hi ha de realitat.  
 
RESPOSTES ALS GRUPS MUNICIPALS DE L'OPOSICIÓ 
 
Sr. Francesc Giner.- Referent als diferents concerts que s’han fet a Santa Margarita respon al 
senyor Èric Ibáñez que, pel que fa a la difusió que se n’ha fet es va presentar a l’agenda 
municipal. També li  diu que, donat que ells són els reis del Facebook, li estranya molt que no 
ho hagin vist ja que aquest regidor ho va penjar dues o tres vegades i es va compartir diverses 
vegades en aquesta xarxa social. Manifesta que personalment va veure molta gent en aquests 
concerts, els quals són oberts al mig de Santa Margarita i tenen moltíssima participació. Per la 
qual cosa no sap fins a quin punt pot haver fallat la comunicació. Repeteix doncs que la 
publicitat va ser a través de l’agenda municipal i la xarxa social. 
 
- El tema dels gots va ser en el conveni que es va fer quan es va fer la revista de la festa 
major. Ja va explicar que els havien regalat 5.000 gots. Posteriorment a la reunió que es va 
mantenir amb les colles, es va proposar donar aquests gots a les colles de carnaval amb les 
quals van quedar que, a partir dels concerts – les 11 h de la nit- aquests eren els que s’havien 
d’utilitzar per donar les begudes. No sap si totes les colles de carnaval ho van fer com ho 
havien de fer però en principi era un a més a més, no ha costat cap euro a l’Ajuntament, ja que 
va ser un regal.  
 
- Explica que el concert de Di-versiones van actuar durant una hora i mitja i el cantant, es 
sentir malament i va haver de parar. Nosaltres vàrem anar a mirar què passava i realment no 
es trobava en condicions per estar mitja hora més a dalt de l’escenari i per això es va aturar. 
 
- Respon al senyor José Antonio Valdera dient que en relació amb la demanda interposada 
per alguns veïns per la contaminació acústica de les fires sí que és veritat que aquesta està 
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interposada – de fet té coneixement que hi ha dues denúncies- però encara no els ha arribat 
cap sentència. De manera que, de moment, no és veritat que l’any vinent no es puguin fer els 
concerts allà.  
 
 
Sr. Fèlix Llorens.- Pel que fa a la pregunta del senyor Èric Ibáñez de si hi ha alguna empresa 
externa que faci enquestes als turistes durant l’estiu a Roses li diria que no perquè no en té 
constància. Per tant, tampoc sap la resposta de totes les preguntes posteriors que ha formulat, 
atès que venien arran d’aquesta, ja que no sap si hi ha una empresa que fa enquestes, tampoc 
sap si donarà els resultats. Evidentment, si hi ha una empresa que ho fa i veu a bé donar-ne els 
resultats a l’Ajuntament benvinguts siguin, perquè què millor que tenir-los si, a més a més, si 
l’enquesta els ha sortit gratuïta. En tot cas, li diu que si té constància que alguna empresa està 
fent enquestes i ho vol posar en coneixement de l’Ajuntament a fi que ens puguem posar en 
contacte amb aquestes empreses li agrairien i així poder disposar d’aquests resultats els quals 
seran d’utilitat.  
 
 
ACLARIMENT DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
 
Sr. Èric Ibáñez.- Aclareix que no només ha preguntat per empreses externes sinó també si 
l’oficina de Turisme o el Departament de Turisme n’han fet. I per empresa externa es refereix 
també a algun hotel o potser a alguna associació de Roses que n’hagi pogut fer alguna. 
 
RESPOSTES ALS GRUPS MUNICIPALS DE L'OPOSICIÓ 
 
Sr. Fèlix Llorens.- Respon que només han fet l’enquesta que fan sempre que és per saber 
l’origen de la persona que entra a l’Oficina de Turisme, els seus interessos, què demana, 
quanta gent ve... En definitiva la poca informació que es pot esgarrapar a la gent mentre estan 
a l’Oficina.  
 
Pel que fa a l’empresa externa, ja sigui l’Associació de Comerciants o algun hotel, no té 
constància que aquest any n’hagin fet cap. Sí que l’any anterior, l’Estació Nàutica juntament 
amb l’ACOR en van fer una. De fet aquesta avui ha estat dinant amb el president de l’Estació 
Nàutica i no han parlat d’aquest tema tot i que no li costarà res fer-li la pregunta i, si fos 
afirmativa, així ho comunicarà al regidor del grup municipal d’Esquerra Republicana. 
 
 
Sr. Carles Pàramo.- El molí d’oli  - que recorda va sortir del que en deien el sindicat- està en un 
espai municipal i algun dia es posarà en el lloc que es consideri adequat. No pateix ni és una 
cosa que es faci malbé. Comenta que hi ha diverses rotondes que s’han d’arreglar, així com 
l’olivar que hi ha entorn del cementiri i estan pensant el millor lloc on poder-lo fer lluir.   
 
 
Sr. Juan M. Fernández.- Pel que fa a la queixa de la riera Ginjolers amb la Gran Via que ha 
exposat el senyor Joan Plana li diu que si vol pot posar la fotografia ara i personalment els ho 
explicarà perquè ho entenguin tot i que és molt fàcil. Si es fixen amb la fotografia, quan se surt 
del pàrquing, al mig, hi ha un fanal i un arbre que són segurament els elements que treuran – 
de fet està tot en marxa- perquè la gent pugui sortir no pel pas de vianants sinó pel costat.  
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- El rocòdrum d’estiu explica que no l’han posat no per no fer el boulder sinó per fer una 
activitat més a l’estiu com pot ser un tobogan, un concert a Santa Margarita... Ha tingut l’èxit 
que tenen aquestes coses per mainada, a partir de les 18  h 19 h hi havia molta gent i durant el 
dia, amb el sòl, és lògic que no. Es va col·locar a la plaça Catalunya perquè, personalment, va 
pensar que era el lloc més adient perquè és on més mainada hi ha normalment. Reitera, doncs, 
que es va posar per mirar si funcionava i no per mirar si es posava el boulder o no. Són coses 
totalment diferents. Aquest rocòdrom, era molt baixet, de fet no calia gairebé ni monitor i són 
coses diferents, de manera que no són comparatius. Diu que tot el que es fa és per mirar si 
funciona i no per comparar-ho amb el que s’ha de muntar i afegeix que el boulder segueix 
endavant. 
 
- Pel que fa al contenidor del carrer Canàries i que els veïns en demanen un altre exposa que 
ho miraran i en parlaran amb Rosesnet i si realment en fa falta un altre el posarà. 
 
- En relació amb els ajuts referents als residus diu a la senyora Verònica Medina que ho 
miraran i si cal li passaran un informe.  
 
- Pel que fa a la queixa que ha exposat el senyor Antonio Rodríguez referent a l’avinguda 
Díaz Pacheco diu que pel que fa als cotxes encara perquè si es posaven d’acord, podien 
passar però, sobretot els autobusos, era impossible. Finalment amb la Policia Municipal van 
decidir pintar una bona línia groga – més ample del normal perquè es vegi- i, de moment, 
sembla que està donant resultat. Hi ha algun dia que hi ha algun vehicle aparcat però es pot 
passar. 
- Quan al problema de les pilones desmuntables, sobretot les del mercat del diumenge, està 
d’acord que estan fetes “caldo”. Juntament amb el senyor Fèlix Llorens , regidor del mercat, ja 
tenen previst canviar el sistema de pilones però estan decidint quin tipus posar perquè 
aquestes es posen i treuen cada diumenge i és una pallissa ja que n’hi ha 100 i s’ha de valorar 
quin sistema col·locar perquè sigui més viable, més fàcil i comporti menys feina. 
 
- Sobre el tema de Rosesnet que ha exposat el senyor Manel Escobar li diu que ho farà 
extensiu a tots els treballadors i li agraeix perquè la feina que fa Rosesnet és una cosa que, 
normalment, la gent no té en compte.    
 
- La petició de l’informe dels consells d’administració no sap si és viable o no. 
 
 
Sra. Montse Mindan.- Intervé per exposar que no hi ha cap inconvenient en informar els 
portaveus. En tot cas, per presentar fotocòpia del document ho hauran de sol·licitar als òrgans 
socials que componen el consell d’administració, ja que si ells diuen que sí per part de 
l’Ajuntament no hi ha cap problema amb fer arribar aquest informe als portaveus. 
 
 
Sr. Juan M. Fernández.- Continua responent al senyor Manel Escobar que pel que fa al carrer 
Pare Claret amb la riera Ginjolers miraran què poden posar perquè parin una mica els cotxes i 
que no faci molta fresa perquè hi ha veïns als dos costat. Però sí que és veritat que la gent fa 
com si els cotxes fossin antics i no pugessin i agafen empenta.  
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- Referent al pàrquing al voltant del Chic diu que, juntament amb la Policia Municipal, ho 
miraran perquè és veritat que l’altre dia hi havia molts camions. Si no recorda malament, l’altra 
vegada es va solucionar envoltant-ho tot de pedres grosses perquè no hi entressin.   
 
- Els dos pals de fusta que hi ha al carrer de la Llotja amb el carrer Pescador que impedeixen 
el pas, ho mirarà perquè no es tracti de dos pals de llum.  
 
 
Sr. Carles Pàramo.- Intervé per comentar que aquella vorera s’hauria d’eixamplar i s’ha 
d’arreglar però és el de sempre, que si s’eixampla es perden aparcaments. 
 
 
Sr. Juan M. Fernández.- Pel que fa a les deixalles del Jòncols també ho parlaran però una cosa 
és a l’hivern, primavera o principis d’estiu i l’altre a mitjans d’agost. Aquest problema passa a 
Jòncols i molts altres llocs perquè ens veiem superats, a més a més no està a cinc minuts, de 
vegades durant el dia s’aixeca una mica de vent i ja la tenim liada... Però miraran de posar-hi 
remei. 
 
 
Sra. Montse Mindan.- Afegeix que, a més a més, a Jòncols hi ha porcs senglars que cada dia 
trenquen i tiren el rulo i escampen tota la porqueria.  
 
Sr. Juan M. Fernández.- El tema dels rentadors de la platja també s’ho miraran. És cert que 
estan una mica separats i si en poden posar algun més, potser per aquest any ja no valdrà la 
pena però sí pel proper.  
 
 
Sr. Carles Pàramo.- Diu que tot això de dotar totes les platges de bons serveis, no només de 
rentadors sinó de lavabos... ja és en la línia que han estat parlant amb gairebé tots els grups, 
menys amb el senyor José Antonio Valdera – amb qui han quedat per dimecres.  
 
 
Sr. Francesc Giner.- Les naus on les colles de carnaval tenen les carrosses explica que, 
formalment, no han comunicat res però sí que és veritat que algunes de les colles que estan 
afectades perquè utilitzen aquesta nau ens han dit que aquest és l’últim any que podran 
utilitzar-la ja que, a partir del mes de març el propietari se la ven.  
 
 
Sra. Montse Mindan.- En relació amb la pregunta de la senyora Verònica Medina pel que fa a la 
petició de subvencions per la recollida orgànica recorda que la Comarca de l’Alt Empordà la 
recollida orgànica, independentment, dels quatre grans gestors que estan obligats, 
s’implementarà quan estigui acabat l’abocador comarcal. Ja ho ha comentat en algun Ple que 
s’està desenvolupant l’abocador comarcal el qual sí que disposarà d’un abocament de la 
recollida orgànica de tots els pobles. De tota manera ho miraran. 
 
- Pel que fa a les màquines expenedores de menjar que hi ha en els diversos equipaments 
municipals no ho porta ningú tot i que es podria englobar en Salut i Sanitat. De tota manera diu 
que ho miraran i si hi ha també alguna proposta d’aquestes empreses, quin règim d’adjudicació 
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se’ls va donar en el seu moment i què contemplava aquesta concessió i miraran si tenen 
productes alternatius. De fet, hi ha moltes empreses que ja ho proposen per tant podrien mirar 
d’anar-ho introduint algun altre tipus d’aliment. 
 
 
Sr. Carles Pàramo.- Referent a la pregunta del senyor Antonio Rodríguez li demana si es 
referia a un article d’opinió, si era d’origen municipal, si estava signat per algú de l’Ajuntament... 
En tot cas diu que la senyor Beth Galí va guanyar el concurs que va convocar el govern 
anterior – 2007-2011. Se la va retribuir amb el que establia el premi i posteriorment se li va 
encarregar que fes un estudi per veure com el seu projecte, en cas de tirar-se endavant, es 
podia encaixar amb una solució de soterrament tota l’avinguda de Rhode. Només va fer aquest 
segon estudi, el va entregar i aquí es va acabar la història – 2011-2014.  
 
Actualment, tot i que no hi ha cap contracte, estan mirant de quina manera, la informació que 
ha fet, la podrien perfeccionar. Repeteix doncs que la relació contractual amb aquesta 
arquitecta es va acabar el 2014 tot i que, recentment – deu fer cosa de mig any o un any- es va 
contactar amb ella per veure de quina manera es podia explicar tot això ben explicat. Això ha 
estat, precisament, a resulta de la convocatòria l’estudi de mobilitat, ja que aquest diu el que 
diu i parla de la dificultat i les necessitats de solucionar la vialitat especialment per a vianants i 
ciclistes, al front de mar a partir de la riera Ginjolers, en direcció cap al port. Repeteix, doncs, 
que per això han parlat amb ella, perquè s’ho miri i ens digui de quina manera tot això es pot 
explicar a la ciutadania de Roses.  
De la mateixa manera que saben de l’estudi de mobilitat – en el qual han participat tots els 
regidors- quan hi hagi alguna cosa ho comunicaran.  
 
 
Sra. Montse Mindan.- Referent a la queixa de les zones de càrrega i descarrega comenta que 
ja ho han estat parlant en diverses reunions i, segurament a petició també dels mateixos 
policies, el que faran serà fer un indicador amb diferents idiomes perquè es vegi i quedi clar 
que al matí no es pot aparcar. De fet normalment això passa amb estrangers. 
 
- Diu al senyor José Antonio Valdera que pel que fa a la Comissió Especial de Suggeriments i 
Reclamacions que ho tindran en compte. Així mateix li diu que la feina, com sempre, els 
enxarpa i ho tiraran endavant quan puguin.   
 
- El problema del poc cas que es fa dels passos de vianants diu al senyor José Antonio 
Valdera que segurament la Policia Municipal estaria molt d’acord amb ell. L’incivisme però, a 
més a més quan hi ha tanta gent té un exponent més gran i es nota més.  
 

No havent-hi més assumptes a tractar, l'alcaldessa aixeca la sessió a les 22.03 hores, de la 

qual cosa en dono fe. 
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